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Приоритетни ще са проекти-
те на общините по поречие-
то на р. Дунав, каза зам.-ми-
нистър Лиляна Павлова

USD/BGN: 1.56079  

+0.14% 
Българска народна банка

EUR/USD: 1.25310  

     -0.14%  
Българска народна банка

Sofix: 366.45  

    -1.15% 
Българска фондова борса

BG40: 105.13     

-0.82%
Българска фондова борса

Новини ▶ 11
Новини ▶ 6
Държавата дава 
73 млн. лв. за 
наводненията  

Нови правила и 
за етикетите на 
биохраните

Компании  ▶ 12-13
Износителите 
увеличиха 
продажбите си  
Това показват месечните 
резултати при „Монбат” 
АД, „Софарма” АД, „Стара 
планина Холд” АД и ос-
новните дружества в порт-
фейла на холдинга

Мирослав Найденов, министър  
на земеделието и храните
▶

Коментар ▶ 2
МВР  
не пълни  
бюджета 
Премиерът Бойко Борисов 
твърди, че приходната 
част в бюджета зависи от 
МВР. Приходната част в 
бюджета зависи от МВР 
точно толкова, колкото 
и от Министерството на 
здравеопазването.

Новини ▶ 8-9

Скъпият газ взима нови 
жертви в Радомир

Медиен бизнес ▶ 22-23

Телевизия TV 7 може да бъде  
продадена до няколко години

100 души ще бъдат 
съкратени заради по-
скъпата цена на природния 
газ. Министър Трайков 
е против държавата да 
подкрепя предприятията в 
тежката индустрия

Доброто развитие на 
телевизията може да 
привлече някоя голяма 
медийна компания като 
стратегически инвеститор, 
каза Светлана Василева, 
изп. директор на TV 7

Новини ▶ 8
ГЕРБ ще 
отхвърли ветото  
за отпуските
Първанов върна 
промените в Кодекса 
на труда, тъй като се 
нарушавали правата на 
работниците. Депутатите 
от ГЕРБ обаче са 
категорични, че ще 
гласуват против ветото

Компании ▶ 14
Акционер в КТБ  
се отказа да раздава 
дивидент    
„Кен трейд” блокира ре-
шението за разпределение 
на 15 млн.лв. от печалбата 
в „Технологичен център 
- Институт по Микроелек-
троника”

Добрите пак ще плащат 
заради лошите 

От средата на 2012 г. всички касови апарати ще трябва да имат мобилна връзка и да изпращат отчети 
в края на всеки работен ден. Не е ясно какъв ще е ефектът за бюджета, но това ще натовари бизнеса с 
допълнителни 200 млн. лв. Коректните компании отново ще трябва да плащат сметката на сенчестия 
бизнес  ▶ 4-5

Колаж Вихър Ласков
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Печеливш
Пламен дилков

Губещ
нели нешева

“ВЕЦ Своге” ООД реализира 3.26 млн. лв. приходи от про-
дажба на електроенергия за 2009 г. Резултатите за 
миналата година са 8 пъти по-добри от тези за 2008 г. 
Тогава “ВЕЦ Своге”, което се управлява от Пламен Дил-
ков, отчете оборот от 419 хил. лв. Компанията изграж-
да първите за България малки водни електроцентрали 
от руслов тип. 

Комисията за защита на конкуренцията (КЗК) глоби здрав-
ната каса, която в момента се ръководи от Нели Нешева. 
Наложената санкция е в размер на 30 хил. лв. и е за злоупо-
треба с монополно положение. Според антимонополния 
орган касата едностранно е определила пределни цени на 
лекарствата и е намалила полагащите се надценки за  
аптеките с 8%.

Понеделник
5 юли 2010, брой 124 (4935)

цена 1.50 лева

Има интерес за наемане на 
5 от 14-те плажа, за които 
МРРБ обяви повторни тър-
гове за отдаване под наем

USD/BGN: �.�����  

��.��% 
Българска народна банка

EUR/USD:  �.�����  

     +�.��%
Българска народна банка

Sofi x: ���.��  

    ��.��% 
Българска фондова борса

BG��: ���.��     

��.��%
Българска фондова борса

Компании ▶ ��
Новини ▶ �
Още 5 плажа 
очакват 
наематели 

Капитализацията на 
“Петрол” се стопи 
с 43 млн. лв. за ден

Новини▶ �

България преговаря за изтребители F-16
Тенденции▶ �����

И футболът не е имунизиран от фалит
България може да 
закупи американски 
изтребители F-16 втора 
употреба. Критериите 
за търга за доставка на 
самолети ще са готови 
през 2011 г. 

Петте водещи 
първенства 
на Стария 
континент 
отчитат обща 
загуба от 566 
млн. EUR през 
последната 
година

ТУРИСТИЧЕСКИЯТ КОШМАР 
“БУРГАС � АЛЕКСАНДРУПОЛИС"

Хотелиерите очакват най-малко 10% спад 
на туристи, ако проектът бъде реализиран 
▶ ���
Правителството търси руски грешки по проекта, 
които ще позволят на България да се откаже без 
неустойки  ▶ �

Капитализацията на 
“Петрол” се стопи 
с 43 млн. лв. за ден

Мнения

а и освен хубава при-
рода, недвижимости, 
туризъм и възможности за 
селско стопанство (нереа-
лизирани) какво друго имаме 
на прилично европейско 
ниво... Сигурно кибернети-
ка ;-)))Вече имахме металур-
гия и роботика май...   
                           Георги 

Приходите са над 3 
млрд. и това се вижда от 
статистиката на БНБ... 
Който не я е разглеждал, не 
може да знае... Статията 
е много точна и правдива... 
Дано има кой да се вслуша в 
подобни аргументи или да 
изложи противоположни.  

 Трапков

▶

▶

pari.bg Топ 3

1 Туризмът ще бъде 
особено засегнат, ако 
петролопроводът 
Бургас - Александру-

полис се реализира и може 
да доведе до минимум 10% 
спад на туристите.

2Mинистърът на об-
разованието, мла-
дежта и науката 
Сергей Игнатов и 

председателят на борда на 
директорите на “Джуниър 
Ачийвмънт България” Саша 
Безуханова връчиха голяма-
та награда от “виртуални” 
50 000 EUR на победителя 
на европейско състезание 
за най-добра студентска 
компания JA-YE Europe 
Enterprise Challenge 2010 г.

3 Възстановяването 
на Европа от дълго-
вата криза, която 
разтърси световни-

те пазари “е на прав път”. 

Не МВР пълни бюджета
“Работете добре, за да има 
повече средства в държавата,” 
обърна се към празнуващите 
полицаи министърът им Цветан 
Цветанов. Премиерът Борисов ги 
натовари с още по-голяма отго-
ворност и им каза, че приходната 
част в бюджета зависи от тях. 

Не сте прави. Приходната 
част в бюджета не зависи от 
МВР. Приходната част в бюджета 
зависи от МВР точно толкова, 
колкото и от Министерството 
на здравеопазването. Ако няма 
ваксини и профилактика, всички 
български граждани могат да се 
разболеят едновременно, да не 
отидат на работа, фирмите да 
бъдат принудени да затворят, да 
понесат тежки загуби и да нямат 
оборот и печалба, върху които 
да платят данъци. Давам този 
пример, за да стане ясно, че в 
съвременното общество всичко 
по някакъв начин е зависимо от 
заобикалящата го среда. Но това 
изобщо не е причина премиерът 
и вътрешният министър да про-
дължават да твърдят, че едва ли 
не МВР пълни бюджета.  Тяхната 
теза звучи горе-долу така: МВР 
се бори срещу корупцията, срещу 
източването на еврофондове, 

срещу контрабандата. И колко-
то повече се преборва, толкова 
повече държавата събира пари от 
данъци. На пръв поглед логич-
но, но съвсем невярно. Или е 
вярно за количества, които дори 
не може да бъдат забелязани на 
фона на намаляващите бюджетни 
приходи.

Преди няколко години МВР 
не работеше толкова активно. 
Нямаше всекидневни операции, 
нямаше много арести. Обще-
ството не вярваше на полици-
ята и на министъра на вътреш-
ните работи. Сега е различно. 
Общественото мнение оценява 
високо полицията, а още по-ви-
соко министъра на вътрешните 
работи. В онези години обаче 
приходите в бюджета бяха 
добри и всяка година имаше 
излишък. Сега е различно. Този 
кратък исторически преглед по-
казва, че по-добрата работа на 
МВР не носи по-добри прихо-
ди. Значи има нещо друго, кое-
то пълни бюджета. Не е точно 
МВР. За повечето хора това е 
очевидно, но подобно опростя-
ване понякога е необходимо, за 
да откриеш, че слънцето изгря-
ва сутрин и залязва вечер.

За да има високи приходи в 
бюджета, цялото управление 
трябва да създаде подходящи 
условия за бизнеса. Само който 
работи и печели, плаща данъ-
ци. Само високото потребление 
увеличава приходите от ДДС и 
акцизи. За държавата остава да 
създаде гъвкава и прозрачна ад-
министрация, която да си събере 
парите. И да направи така, че 
заобикалянето на закона да стане 
по-скъпо, отколкото спазването 
му. И гражданите, и фирмите да 
си плащат данъците. Къде тук 
има роля МВР? По време на праз-
ника на МВР премиерът Борисов 
демонстрира своето раздразнение 
от “измишльотините за полицей-
ска държава”. Някои критици 
на правителството използват 
този израз във връзка с шумните 
полицейски операции. Ако са 
успешни, показността изобщо не 
е проблем. По-притеснително е, 
когато първите държавни мъже 
поставят МВР в центъра на света, 
а не свободната инициатива на 
свободните граждани. Дори 
Веселин Маринов го е казал. Не 
пее изобщо за бюджет, а за това, 
че полицаят трябва “да служи в 
редовете на България и Мевере”.

Колкото 
повече МВР 
се пребор-
ва, толкова 

повече приходи 
за държавата. На 
пръв поглед ло-
гично, но съвсем 
невярно
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Ние не сме част от 
управляващото 

мнозинство, но не сме и 
опозиция. Ние сме коректив

Число на деня

1.2
млрд. USD се очаква да бъдат приходите от продажбата 

на потребителска техника за тази година, прогнозират 
от Business Monitor International. Това би било повишение 
от около 2% спрямо 2009 г.

▶

 иван костов, лидер на ДСБ, за мястото на 
партията във властта

развлечения

 Бикове и тореадори завършват преследването 
със скок в морето. Това е част от атракциите на 
фестивала „Bous a la Mar”. Той се провежда ежегодно 
в испанския крайбрежен град дения Снимка ReUteRS

▶

Широко затворени прозорци
Глобалното пространство 
не е чак толкова глобално 
на българските географ-
ски ширини. Само 31% от 
българите ползват интернет 
всеки ден, 40% „влизат” в 
мрежата веднъж седмично, 
а 53% никога, ама никога, 
не са посещавали онлайн 
адрес. И понеже обичаме 
да се сравняваме - данните 
за средностатистическия 
европеец са с около 20% 
по-високи. Вие си преце-
нете дали да вярвате на 
подобна статистика. 

Ако това е представител-
на извадка на българското 
интернет общество, всеки 
втори, когото срещате по 
улицата, няма електронна 

поща, не е чел новини 
или вицове от сайт, не е 
питал Google, няма skype 
или facebook... Не може 
да е толкова зле, нали? Не 
ми се иска да вярвам на 
подобни статистики. През 
XXI в., когато компютрите 
дори се подаряват и има 
центрове за безплатен 
достъп до интернет, в Бъл-
гария, държавата членка 
на Европейския съюз, за 
някои хора „прозорец” 
е онзи остъклен отвор 
в стената, през който си 
изхвърлят боклука... В съ-
щата тази страна, от която 
тръгват корените на чове-
ка, измислил компютъра, 
населението й все още не 
знае как да го използва и 

pari.bg реплики

 По темата „цените на 
храните тръгват нагоре”

новината е, че трябва 
да знаеш за какво плащаш. 
култура на потребле- 
нието - това се иска, това 
може да регулира пазара. 
Другото да го оставим да 
плаче - клиента го тачат 
на Запад и изток, щом той 
решава какво, колко и на 
каква цена да купи.

Читател
 

По темата „Пазарът 
на нови автомобили се 
върна 7 години назад”

Уважаеми търговци, в 

▶

▶

▶

▶

България внасяте само 
коли, които не стават 
за европейския пазар - с 
дефектни части, сглоб-
ки и други причини. 
Това вероятно се дължи 
на факта, че толкова 
пари има българинът, 
а и за юнашка печалба 
трябва да остане, пак 
по български. имам два-
ма приятели с „нови” 
коли, които през 15 дни 
се връщат в бокса. 
Заключение - дори да 
имам пари, няма да си 
купя нова от България.

охобохо 

коментар

дарина Черкезова
dcherkezova@pari.bg

да се възползва от хиляди-
те му функции...

Ако това наистина е 
представителна извадка, 
трябва да се срамуваме. 
Много. Защото малцин-
ствата и възрастните хора 
не са половината от насе-
лението в България. Явно 
в статистиката влизат и 
хора от новото поколение, 
което уж се научава да 
работи с компютър още 
преди да е проходило. 
За хората, които никога 
не са отваряли сайт, това 
едва ли е от съществено 
значение. Но за държава-
та, която чертае бъдещето 
си, като залага на новите 
технологии, това не е по-

вод за срам, а си е направо 
срамота. Как искаме да 
въвеждаме електронно 
правителство и то да е 
ефективно, ако половина-
та от българите все още не 
знаят що е то интернет? 
Ако подобна статистика 
е вярна, не трябва ли да 
си пренаредим приори-
тетите и първо да прове-
дем проект „Българинът 
разбира от интернет и не 
се страхува да пита”.

Всъщност вече си 
обяснявам защо някои 
хора спелуват „www” като 
„въй, въй, въй”. Ама пак 
не искам да повярвам, че 
53% от българите не са 
кликвали на www дори и 

заради някой порносайт.

Предлагам всеки лично 
да допринесе за „дефор-
мирането” на статистиката. 
Обадете се на приятел, 
който има компютър с 
интернет, и го помолете да 
ви покаже как стават „тия 
работи с интернета”. Или 
пък помогнете на баба си 
да си създаде профил във 
facebook. Така догодина 
почти 100% от българите 
ще са ползвали интернет 
и ще успеем да шашнем 
Еврокомисията с напредъка 
си. Дано ни повярват поне 
на тази стъкмистика. Може 
би тя ще се окаже дори по-
обективна от статистиката 
за бюджетния дефицит.

Над 53% от 
българите 

никога не са 
„влизали” в 
интернет
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Необходима, но оценява-
на нееднозначно реформа, 
свързана с касовите апара-
ти в България, бе приета 
на един дъх от Национал-
ната агенция за приходи-
те. Според промените в 
Наредба Н-18, които вече 
са обнародвани в „Държа-
вен вестник”, до средата 
на 2012 г. всички касови 
апарати ще се отчитат ав-
томатично пред данъчните 
в края на всеки работен 
ден. Тази реформа трябва 
да оптимизира дейността 
на приходната агенция, 
както и да изкара на светло 
голяма част от търговията 
у нас. Никой обаче не се 
наема да прогнозира с кол-
ко точно ще се увеличат 
приходите в бюджета от 
промените, както и кол-
ко точно ще струва тя на 
бизнеса. 

Статистика
Според данните на НАП в 
момента у нас са регистри-
рани около 480 хил. касови 
апарата. Не всички от тях 
обаче работят на пълни 
обороти. Иначе казано - не 
всички търговци отчитат 
реалните си обороти, което 
ощетява хазната. За най-
големи грешници са на-
бедени малките магазини, 

баровете и ресторантите. 
В НАП пресмятат, че 75% 
от търговията в малките 
магазини не се отчитат 
реално никъде. Барове и 
дискотеки укривали част 
или дори целия си обо-
рот. Само тези 2 сектора 
укривали обороти за об-
що 32 млн. лв., твърдят 
данъчните. Точна цифра 
колко са общите щети и с 
колко биха се увеличили 
приходите в хазната от 
промяната няма. 

Не е ясно и колко точ-
но ще струва на бизнеса 
въвеждането на подобни 
системи. Вариантите пред 
търговците са два. Първо, 
към част от функциони-
ращите и в момента касо-
ви апарати може да бъдат 
добавени модули, които 
да изпращат автоматично 
информацията към НАП 
в края на всеки работен 
ден. Това би струвало около 
200 лв. Търговците, които 
обаче не разполагат с та-
кива съвременни апарати, 
ще трябва да се бръкнат 
с между 400 и 1000 лв. за 
нова отчитаща приходи-
те техника. Друго перо на 
разходите е поддръжката на 
подобни устройства, както 
и плащането на трафика 
към мобилните операто-

От 2012 г. всички касови апарати в България ще се 
отчитат автоматично пред НАП

От НАП 
очакват, че 
разходите 

на бизнеса покрай 
реформата няма 
да надхвърлят 110 
млн. лв., в които 
влизат и таксите за 
пренос на информа-
ция. Според СТПК 
обаче цифрата може 
да стигне до 200 
млн. лв. 

ри. Според Globul месечно 
една карта може да струва 
не повече от 5 лв. на всеки 
търговец, който е задължен 
да изпраща по един SMS 
дневно на НАП с приходите 
си. GPRS трафикът също не 
би трябвало да е проблем, 
тъй като тази услуга е на-
лична във всички карти и 
се плаща само в случай, че 
се използва, коментират от 
оператора. И все пак според 
изчисления на Софийска-
та търговско-промишлена 
камара (СТПК) дигитали-
зирането на отчетите към 
НАП би могло да струва 
около 200 млн. лв. в след-
ващите 2 години. В тази 
цифра се включват както 

първоначалните разходи за 
новите касови апарати, така 
и годишните такси за под-
дръжка. Според НАП обаче 
разходите на бизнеса няма 
да надхвърлят 110 млн. лв., 
в които влизат и таксите 
за пренос на информация. 
Очевидно има разлика в 
сметките.

Потърпевши
Според Георги Чернев, 
председател на СТПК, за 
пореден път потърпевши 
ще бъдат лоялните компа-
нии. „Защото те и в момен-
та не укриват приходи и на 
практика ще платят смет-
ката на сенчестия бизнес”, 
твърди той. Първи ефекта 
от промените ще усетят 
дистрибуторите на горива. 
Те трябва да са свързани 
електронно с НАП до на-
чалото на следващата го-
дина, но според Чернев 
това няма да е проблем за 
тях. По думите му те и сега 
се отчитат всеки ден пред 
приходната агенция, но то-
ва става през интернет, а не 
през мобилни мрежи. OMV 
България подкрепя мерки, 
които водят до намаляване 
на контрабандата в сектора 
на търговията с горива и до 
подобряване на качеството 
на предлаганите продукти 

и услуги, коментираха за 
в. „Пари” от компанията 
по повод предстоящите из-
менения. 

През втория етап към 
системата за електронно 
отчитане ще бъдат доба-
вени още около 200 хил. 
български компании, реги-
стрирани по ДДС. Третата 
стъпка обхваща всички ос-
танали търговски субекти, 
предвиждат плановете на 
НАП. Според тях цялата ав-
томатизация на отчитането 
трябва да стане факт до ап-
рил 2012 г. От бизнеса оба-
че задават въпрос дали има 
и технологична готовност 
за толкова голяма стъпка. 
Според Георги Чернев дори 
и в момента, когато дистри-
буторите на горива подават 
информация онлайн в края 
на всеки работен ден, има 
случаи, в които системата 
отказва да работи. Какво 
ще се случи, когато тази 
бройка се увеличи над 100 
пъти, пита той.

В крайна сметка един-
ното мнение на бизнеса е, 
че реформата, планирана 
от НАП, е необходима. Тя 
просто трябва да бъде до-
бре планирана и осъщест-
вена, за да има необходи-
мия ефект. 

Христо Ласков

 Директното свързване                                    на всички касови апарати в България с НАП трябва да помогне както на дейността на агенцията, така  
и да изкара наяве сивата                                    търговия снимка марина ангелоВа

▶

Данъчен сървър
Клиент

ДАНЪЧЕН
ТЕРМИНАЛ

SIM

ОПЕРАТИВНА
ПАМЕТ

ФИСКАЛНА
ПАМЕТ

ОТЧЕТИ
X/Z

ТЕХНОЛОГИЯ НА ОТЧИТАНЕ

януари ���� г.

Кой кога 

търговци на горива

октомври ���� г.
дружествата, регистрирани по Закона за ДДС

април ���� г.
всички останали дружества

��
компании държат между �� и ��% от пазара
на касови апарати в Балканския регион,
показват данните на “Датекс”. Компанията
е един от тези играчи

��
млн. лв. повече приходи може да донесе
"изсветляването" на оборотите само на
малките магазини и баровете и
дискотеките у нас, смятат от НАП

Графика: Гриша Струнджев
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Бизнесът одобрява 
промените, предвидени 
от НАП, но донякъде. 
Първо, относно предви-
дения в наредбата обхват. 
Чисто исторически 
погледнато, петролните 
компании отдавна искаха 
онлайн връзка и това ис-
кане през последните 2-3 
години доведе до частич-
на реализация - в момента 
всички бензиностанции 
предават информация в 
края на деня през интер-
нет за количества горива 
и оборотите, които са 
реализирали. Дори и при 

Мерките са противоречиви

НАП трябва 
да прецени 
дали ще може 

да поеме целия 
трафик от всички 
касови апарати в 
България

Георги Чернев,
председател на Софийската 
търговско-промишлена камара

информация, подавана от 
2-3 хил. субекта, които по-
дават информация обаче, 
системата блокира. Този 
проблем изисква особено 
внимание.

Друг спорен въпрос 
е дали да бъдат вкара-
ни всички търговци в 
системата. Смятам, че в 
системата за електрон-
на комуникация с НАП 
трябва да бъдат включени 
онези, които данъчната 
администрация счита за 
рискови. Само по ДДС 
има над 200 хил. и дори 

и с GRPS се съмняваме, 
че няма да има блокаж в 
системата. 

На практика 
България ще бъде 
първата страна в ЕС, 
която ще въведе подобна 
реформа. Затова трябва 
да сме много внимателни 
в действията си, защо-
то, ако ние направим 
грешка, дори и идеята 
ни да е перфектна, ще ни 
превърне в лош пример. 
Затова по-добре стъпката 
да бъде малка, отколкото 
необмислена. 

Мобилните 
оператори ще 
се състезават на 
отворен принцип 
Над 480 хил. нови 
карти може да бъдат 
издадени заради 
реформите

Промените, свързани с 
отчетността на касовите 
апарати пред НАП, ще об-
лагодетелстват и мобил-
ните оператори. Те ще се 
състезават за над 480 хил. 
нови абоната, които, ма-
кар и малки, ще генерират 
приходи за телекомуника-
ционните компании. От ед-
на страна, търговците ще 
трябва да осигурят непре-
късната GRPS свързаност 
между приходната агенция 
и касовите си апарати. Това 
е необходимо, за да могат 
чиновниците на агенцията 
да извършват проверки на 
всеки желан от тях обект 
по всяко време. 

От друга страна, след края 
на всеки работен ден от тях 
се очаква SMS с инфор-
мация за дневния оборот. 
Което означава поне 5 лв. 
на месец за всеки касов апа-
рат, коментират от Globul. 
И сметки за GPRS, които 
обаче варират в зависимост 
от генерирания трафик. Той 
обаче няма да бъде особено 
голям предвид факта, че 
между НАП и търговците 
ще се обменят цифри, което 
значи не повече от някол-
ко килобайта на месец. И 
все пак след свързването 
на всички 480 хил. касови 
апарата може да се очакват 
около 2.4 млн. лв. месечни 
приходи за операторите са-
мо от текстови съобщения. 

Технологията
НАП изброява няколко 
причини, според които 
използването на GPRS 
технологията е по-удачен 

избор спрямо класически-
те методи за доставяне на 
интернет. От една страна, 
локализацията на касовия 
апарат посредством GPRS 
мрежата е доста по-лесна. 
Паралелно с това мрежите 
на телекомите на практика 
няма как да не работят и 
позволяват доста по-лесно 
изграждане на VPN кана-
ли, с което да се гарантира 
сигурността на изпраща-
ната информация. Самите 
телекоми няма да имат 
достъп до данните, обме-
няни между търговците 
и НАП. 

Предимства
Едно от другите основни 
предимства на използва-
нето на мобилните мрежи 
у нас е фактът, че операто-
рите са само 3 срещу над 
2000 компании, предлага-
щи „традиционен” достъп 
до интернет. Това би за-
труднило контрола върху 
провайдърите, смятат да-
нъчните. 

Всеки търговец обаче ще 
трябва сам да избере през 
кой точно телеком да дос-
тавя данните от касовия 
си апарат на НАП, комен-
тират от „Виваком”. Което 
означава ново поле на кон-
куренция между телекоми-
те у нас. И допълнителни 
приходи. 

Данъчните се надяват на 
оптимизация на дейността
Над 1 млн. активни 
икономически субек-
та има в България, 
агенцията разполага с 
2000 ревизори

Един от основните ефекти 
от въвеждането на новата 
система за отчетност на 
касовите апарати ще бъ-
де оптимизация на НАП. 
Това смята говорителят 
на агенцията Росен Бъч-
варов. По думите му в 
момента икономически 
активни са около 900 хил. 
стопански субекта, а над 
200 хил. са регистрира-

ните по ДДС лица. За тях 
„се грижат” около 2000 
ревизори. Очевидно е, 
че не можем да поста-
вим инспектор във всеки 
обект, коментира Бъчва-
ров по време на заседа-
ние на консултативния 
съвет към НАП, на който 
са обсъдени промените. 
Според него свързаност-
та на касовите апарати 
с агенцията „ще позво-
ли на НАП да анализира 
електронни данни, а не 
да се извършват хиляди 
проверки”. Трябва да се 
пести ресурс и ще се по-
виши ефективността от 

контролната дейност.

Промените
Измененията, предвидени 
от данъчните, са основно 
в 2 насоки. От една стра-
на, подаването на дневните 
финансови отчети от всяко 
фискално устройство до 
данъчните ще става всеки 
ден, без собственикът да 
знае кога точно става това. 
От друга страна, данъчни-
те ще имат непрекъснат 
достъп до данните за при-
ходите, регистрирани във 
всеки касов апарат, и ще 
засичат текущия оборот. 
При засичане на нарушения 

в даден обект инспекторите 
ще могат дистанционно и 
автоматично да променят 
периода на отчетност на 
апарата и евентуално да 
хванат собственика му в 
прегрешение. 

Превенция
Освен по-лесен достъп на 
данъчните до информаци-
ята за дневните обороти 
новата система ще има и 
превантивен ефект. Той ви-
зира непрекъсната връзка 
на НАП с касовите апарати 
и възможността за проверка 
по всяко време на обороти-
те на даден магазин. 

2
▶ хил. компании 
предоставят интернет 
у нас. мобилните 
оператори са само 
3, което според наП 
ще позволи по-добра 
координация

 Директното свързване                                    на всички касови апарати в България с НАП трябва да помогне както на дейността на агенцията, така  
и да изкара наяве сивата                                    търговия Снимка марина ангелоВа

▶

�
лв. на месец може да струва издръжката на SIM карта,
която изпраща по � SMS дневно към НАП 

��
процента от магазините в България укриват обороти,
твърдят от данъчната администрация
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Министерството на регио-
налното развитие и благо-
устройството (МРРБ) ще 
отпусне над 73 млн. лв. 
за изграждане на инфра-
структура, която да пред-
пазва от наводнения. Това 
съобщи Лиляна Павлова 
Николова, зам.-министър 
в МРРБ. 

По думите й приоритетни 
за ведомството са проекти-
те на общините по течени-
ето на Дунав. Средствата са 
безвъзмездна помощ и са 
осигурени по Оперативна 
програма “Регионално раз-
витие” (ОПРР). Средства 
за дейности от този тип 
се отпускат за първи път, 
казаха от регионалното ми-
нистерство

Кой, за какво  
и докога
За финансиране може да 
кандидатстват всички 264 
общини в страната. Те 
трябва да изготвят техни-
чески предложения, които 
точно да представят на-
чините на използване на 
парите. До 2 млн. лв. мо-
же да бъде безвъзвратната 
помощ за най-големите 
български градове. 

Всички останали може 
да участват за помощ до 
1 млн. лв. От общините се 
изисква 5% съфинансира-
не на проектите. Крайният 
срок за изготвяне и пред-
ставяне на предложенията 
е 1 ноември.

Към момента има изгот-
вени няколко предложения 
от общините Видин, Русе 
и Силистра. А местната 
власт в Лом вече изпълнява 
подобен проект, който сега 
има възможност да бъде 
съфинансиран от регио-
налното министерство. 

Държавата дава 73 млн. лв. 
за борба с наводненията
Повече от 44% от средствата по Оперативна програма 
“Регионално развитие” са договорени

които бяха променени в 
началото на 2010 г. По-
следните данни за рабо-
тата по ОПРР сочат, че са 
одобрени за финансиране 
проекти на стойност 1.386 
млрд. лв. Това са повече от 
44% от общата стойност 
на оперативната програма. 
С въведените механизми 
за ускорено разплащане 

към бенефициентите по 
програмата МРРБ е пре-
вело 154 млн. лв. 

Подкрепа на  
културата
Министерството на култу-
рата като бенефициент на 
осем проекта ще получи 
близо 11 млн. лв. Догово-
рите за тяхното финанси-

ране бяха подписани вчера 
от изпълнителните орга-
ни. Обектите, за които са 
предназначени средствата, 
са зала “България”, Сати-
ричният театър в София 
и Драматичният театър в 
Шумен, както и Нацио-
налният политехнически 
музей, филхармонични-
те дружества в Бургас и 

Русе, а най-много пари 
ще получи Националният 
исторически музей.

Близо 20  млн. лв. по 
ОПРР ще отдели регио-
налното ведомство за за-
пазването на археологиче-
ските останки пред ЦУМ и 
изграждането на античния 
комплекс “Сердика”.

Николета Цветкова

Постигната  
цел
“Достигнахме критичните 
5% на разплащане, кои-
то министър Дончев ни 
постави като цел за из-
пълнение до края на годи-
ната”, заяви още Павлова. 
Тя коментира, че това е 
доказателство за ефектив-
ността на процедурите, 

Игнатов иска парите за университетите 
да бъдат намалени с 15, а не с 20%

Министърът на 
образованието ще 
търси допълнителни 
средства за вузовете

Министърът на образова-
нието и науката Сергей Иг-
натов ще апелира с поне 5% 
да бъде по-малко орязването 
на бюджетите на висшите 
училища, съобщи самият 
той на брифинг вчера. Това 
означава, че парите за уни-
верситетите ще са с около 
15% по-малко, а не с 20%, 
както беше решено в ан-
тикризисния план на пра-
вителството. Просветният 

министър имал подкрепата 
на премиера Бойко Борисов 
по този казус. Ако все пак 
искането му не бъде прието, 
щял да намери допълнител-
ни средства за вузовете от 
другаде. Откъде обаче не 
стана ясно.

Ревизия
В следващите седмици рек-
торите на всички над 50 вуза 
у нас щели да се изредят 
при просветния министър 
с финансовите си отчети 
подръка, каза още Игнатов. 
На срещите ще присъства 
и експерт от финансовото 
министерство. Така заедно 

щели да направят ревизия 
на парите на вузовете и оп-
тимизация на разходите им. 
Игнатов още веднъж подчер-
та, че академичното упра-
вление на висшите училища 
трябва да бъде отделено от 
финансово-стопанската им 
дейност. Дали тази клауза 
ще залегне в новия закон за 
висшето образование обаче, 
остава мистерия. 

Под пара
Под пълна пара върви ад-
министративната реформа 
в просветното министер-
ство. До момента са били 
съкратени 58 служители на 

институцията и още 114 от 
второстепенните разпореди-
тели към ведомството.

Въпреки кризата 9 млн. 
лв. ще бъдат отпуснати от 
септември до края на тази 
година за задължителната 
предучилищна подготовка 
за 5-годишните деца. Около 
1.5 млн. лв. от тях обаче ще 
отидат само за транспор-
тирането на най-малките 
до училището и детската 
градина. Други 7.5 млн. лв. 
ще бъдат отпуснати до края 
на годината за въвеждането 
на целодневното обучение в 
първи клас. 

Елена Петкова 

Приоритетни ще са проектите на общините по поречието на р. Дунав, каза зам.-министъра на регионалното развитие Лиляна  
Павлова
▶

снимка марина ангелоВа

Сергей игнатов, министър на образованието и 
науката
▶

снимка БоБи ТошеВ
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58 от последните законопроекти 
попадали в „сивото” законодателство
Експерти пишат  
на парламента 3 на 
релси за изминалата 
година

Три на релси е оценката, 
която поставиха от Инсти-
тута за модерна политика 
(ИМП) в края на първата 
година от мандата на 41-
вото Народно събрание. 
Влошава се качеството на 
приетите закони и нара-
ства влиянието на частни 
и корпоративни интере-
си върху законодателния 
процес, отчете Борислав 
Цеков, председател на 
управителния съвет на 
организацията.

В същото време екс-
пертите дават „червена 
точка” за разширяването 
на публичния достъп до 
законодателния процес. 

Въвеждането на системата 
за гласуване с карти обаче 
се оценява като „полу-
положително” решение, 
тъй като де факто тя не е 
довела до преодоляване 
на проблема със слабото 
присъствие на депутатите 
в залата.

от сиво в черно
Общо 58 от законопроек-
тите за изминалата година 
попадат в зоната на сивото 
законодателство, отчитат 
от ИМП. От тях 30 вече са 
действащи закони. Общи-
ят брой на прегледаните 
законопроекти е 102, ка-
то те представляват 60% 
от внесените за послед-
ната година. Разглежда-
ни са такива, свързани 
със защитата на правата 
и антикорупцията, и не 
сме разглеждали такива, 

свързани с ратификация, 
уточняват експертите.

Конфликт  
на интереси
„Очаквахме, че с придоби-
ване на опит парламентар-
ното мнозинство ще спира 
лобистки законопроекти, 
но за съжаление това не 
се случи”, отчита юристът 
Ивилина Алексиева. Като 
примери в това отношение 
експертите дават законо-
проекта за нотариусите 
и нотариалната дейност 
и Закона за лова и опаз-
ване на дивеча. И двата 
обслужваха персонални 
интереси на депутати от 
управляващото мнозин-
ство, отчитат от институ-
та. Друг пример за сиво 
законодателство е Законът 
за обществените поръч-
ки, който вече е приет на 

второ четене. С новите 
промени се създава въз-
можност за конфликт на 
интереси и няма да е про-
блем дори роднини на ми-
нистри да кандидатстват 
за обществени поръчки, 
констатират експертите.

Мълчанието  
на депутатите
„Парламентарният кон-
трол е неефикасен”, отчи-
та в наблюденията си со-
циологът Венелин Стой-
чев. По думите му може да 
се каже, че 170 депутати 
са били „глухонеми” и 
не са проявявали никаква 
активност. Най-пасивни 
са били представителите 
на ДПС и ГЕРБ. В топлис-
тата на активните попадат 
Коалиция за България и 
Синята коалиция.

Дарина Черкезова

Доверието към ГЕРБ 
пада заради отлагането 
на ключови реформи
Българите одобряват 
строежа на магистра-
ла „Тракия” и запазва-
нето на ниски данъци

Около 30% от избирателите 
биха гласували за ГЕРБ, ако 
изборите бяха днес, 12% би-
ха дали гласа си за втората по 
големина партия - БСП. Това 
показват данни на „Алфа 
Рисърч”. На 5 юли 2009 г. 
партията на Борисов спече-
ли доверието на 39.72% от 
избирателите. Според Бо-
ряна Димитрова, управител 
на „Алфа Рисърч”, въпреки 
засилването на негативните 
нагласи към правителството 
се запазва относително ви-
сокото доверие в премиера, 
а ГЕРБ се ползва все още с 
преобладаваща подкрепа на 
българското общество.

Ръкопляскания
В три основни насоки бълга-
рите одобряват провежданата 
от ГЕРБ политика,   а борбата 
на МВР с организираната 
престъпност и различните 
акции, които ведомството 
провежда. На второ място 
избирателите подкрепят на-
чалото на строежа на ма-
гистрала „Тракия” и другите 

основни пътни артерии. И на 
трето като позитив на каби-
нета гражданите определят 
заявката на правителството 
за преразглеждане на голе-
мите енергийни проекти та-
ка, че да има икономическа 
изгода от тях. Обществото 
одобрява и запазването на 
данъчното бреме и най-вече 
ставката на ДДС.

освирквания
Негативи кабинетът трупа от 
несъгласуваността, проти-
воречията и отстъплението 
при вземането на решения в 
редица сфери. Става дума за 
отложените реформи в здра-
веопазването, пенсионната 
реформа и администрацията. 
Преди дни Борисов си писа 
петица за управлението. Сред 
най-големите успехи на каби-
нета той класира пускането на 
спрените пари по еврофондо-
вете, както и прекратяването 
на кражбите и далаверите в 
държавните дружества. „Ако 
се разберем с руснаците, 
така както аз искам, ще си 
пиша шест”, уточни преми-
ерът. Днес у нас пристига 
делегация от Москва, с която 
българското правителство ще 
преговаря за АЕЦ „Белене” и 
„Южен поток”.

Вторник 6 юли 2010  pari.bg

 въвеждането на системата за гласуване с карти 
се оценява от експертите като „полуположително” 
решение, тъй като де факто тя не е довела до пре-
одоляване на проблема със слабото присъствие на 
депутатите в залата снимки марина ангелоВа

▶

 Бойко Борисов▶
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ГЕРБ ще отхвърли ветото на президента за отпуските
Първанов върна 
промените в Кодекса 
на труда, тъй като се 
нарушавали правата 
на работниците

Президентът Георги Пър-
ванов наложи вето върху 
част от разпоредбите на 
Закона за изменение и до-
пълнение на Кодекса на 
труда. Става дума за про-
мените в закона, които са 
свързани с изтичането на 
старите отпуски. Според 
държавния глава по този 
начин се нарушават права-
та на работниците, като от 
една страна им се отнема 
възможността да ползват 
натрупаните отпуски, а от 
друга - да получат обез-
щетение при прекратяване 
на трудовите правоотно-
шения.

Ще гласуваме против ве-
тото на президента, казаха 
за в. “Пари” от парламен-
тарната група на ГЕРБ. Те 

С питка и мед посрещнаха 
вчера в “Радомир метал 
индъстрийз” министъра на 
икономиката Трайчо Трай-
ков. И с надежда да чуят 
добри новини, че все пак 
държавата ще се намеси 
и ще облекчи убийствено 
фатално високите цени на 
природния газ.

Няколко работници 
от “Радомир метал ин-
дъстрийз” обявиха през 
миналата седмица гладна 
стачка в знак на протест, че 
25-процентното поскъпва-
не на синьото гориво съз-
дава нови трудности пред 
компанията и неминуемо 
ще се наложат поредни 
съкращения. От началото 
на кризата в радомирското 
предприятие са съкратени 
700 души и в момента в 
него са останали 520 работ-
ници. Синдикатите сезира-
ха прокуратурата, според 
тях последното вдигане на 
цената на природния газ е 
незаконно и това прекрати 
в петък гладната стачка 
до произнасяне на реше-
нието.

Структуроопреде-
лящо предприятие
За срещата на министър 
Трайков с ръководство-
то на завода работници и 
синдикални лидери бяха 
дошли местните депута-
ти на ГЕРБ и областният 
управител. Все пак “Ра-
домир метал индъстрийз” 
е важно предприятие за 
града, макар в него вече 
да не работят 1200 души. 

Кризата е свила съвсем 
пазарите му и продължава 
да се задълбочава. Пред-
приятието в момента из-
пълнява поръчки от 2009 
г., които са намалели с по-
вече от 50% от предишната 
година. А преди няколко 
месеца “Радомир метал” 
е приключило голяма ин-
вестиция за 7.5 млн. EUR 
- инсталиране на ново, 
модерно съоръжение за 
производство на прокатни 
валци, което сега е натова-
рено едва 20%. Компания-
та още не е получила нови 
поръчки през тази година, 
макар да получава все по-
вече запитвания, което все 
пак дава надежда, че паза-
рите ще се отворят.

Вдигането цената на газа 
с 25% от 1 юли за нас е 
допълнителен шамар, каза 
собственикът на компания-
та Пламен Бонев. Машино-
строителното предприятие 
само добива стоманата за 
продуктите, които изра-
ботва. Природният газ е 
голям разход в леярните и 
сега поскъпването му ще 
вдигне цената на крайни-
те продукти до стойности, 
с които “Радомир метал 
индъстрийз” трудно ще за-
държи старите си клиенти и 
ще привлече нови. 80% от 
продукцията на компанията 
е за износ.

Наслагване на  
няколко проблема
Срещата с министър Трай-
ков не обнадежди нито ръ-
ководството, нито работ-

Министър Трайчо 
Трайков твърдо отказа 
държавна подкрепа  
за тежката индустрия

 “Радомир метал индъстрийз” работи само с 20% натоварване на мощностите, стана ясно при посещението на                                            министъра на икономиката Трайчо Трайков в завода. 
Нямаме нови поръчки, в момента изпълняваме такива, договорени от миналата година, заяви собственикът на                                              дружеството Пламен Бонев (вляво) 
▶

уточниха, че в пленарната 
зала ще се приемат се-
гашните промени в коде-
кса. Според предложените 
промени от управляващи-
те старите отпуски ще се 

изчистват до края на 2011 
г. Това е окончателният 
срок, в който трябва да 
бъдат изчистени всички 
натрупани отпуски. Още в 
края на април, когато тези 

предложения станаха яс-
ни, работодателите и син-
дикатите предупредиха, 
че масовото излизане на 
държавната администра-
ция в отпуск може да бло-

ниците в “Радомир метал 
индъстрийз”. Компанията 
функционира в един ци-
кличен сектор, където це-
ните вървят нагоре-надолу, 

а в случая се наслагват 
няколко фактора, които 
затрудняват дейността му, 
каза Трайков след среща-
та. Първо, това е кризата 

- този път много по-тежка 
от нормалните бизнес ци-
кли. Второ, амбициозната 
инвестиционна програма 
на РМИ е съвпаднала не-

подходящо със спада на 
поръчките. На трето мяс-
то идва поскъпването на 
цената на природния газ. 
По първите две теми малко 

следващата година дър-
жавните служители да ня-
мат право на допълнителен 
платен годишен отпуск. 

Сега според Закона за 
държавния служител чи-
новниците имат право да 
ползват до 15 работни дни 
допълнителна почивка, 
които се прибавят към 
полагащите им се 20 дни 
годишен отпуск. Някои от 
тях ползват и още 12 дни 
за ненормиран работен 
ден и така отпускът дос-
тига до 47 работни дни на 
година. 

Освен това от догодина, 
ако се полагат 25 дни от-
пуск, най-много до 10 дни 
ще може да се прехвърлят 
за следващата година, обяс-
ни преди време социалния 
министър Тотю Младенов. 
Само в неговото министер-
ство, ако се уволнят всички 
служители, ще трябва да 
им се изплатят 2 млн. лв. за 
невзети отпуски.

Биляна вачева

pari.bg  Вторник 6 юли 2010

кира работния процес.

Става дума за пари
Скандалът с натрупаните 
стари отпуски се развихри 
през април, когато преми-
ерът Бойко Борисов обяви, 
че имало чиновници с по 
300 дни неизползван от-
пуск. Тогава финансовият 
министър Симеон Дянков 
изчисли, че към ноември 
2009 г. натрупаните от-
пуски във всички минис-
терства без агенциите би-
ха коствали на бюджета 
около 400 млн. лв. Само 
в земеделското министер-
ство сумата е 30 млн. лв. 
Там някои от чиновниците 
са събрали по около 300 
дни отпуск. Например из-
пълнителният директор на 
Агенцията за борба с гра-
душките не е ползвал 220 
дни отпуск за 18 хил. лв. 

Нова схема
Други промени в Кодекса 
на труда предвиждат от 

Президентът Георги Първанов върна за повторно обсъждане промените в Ко-
декса на труда
▶
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Скъпият газ взема нови     жертви в Радомир

Общината не 
е изразходвала 
събраните пари за 
сметосъбиране и 
сметоизвозване

Общо 5 хил. лв. съдебни 
разходи и 520 дни съдебна 
битка бяха необходими на 
сто пловдивски фирми и 
още толкова физически ли-
ца в Пловдив, за да осъдят 
общината за раздута такса 
смет. Окръжният апелативен 
съд излезе с решение, че об-
щината е надвзела над 12.9 
млн. лв. за сметосъбиране и 
сметоизвозване.

Прецедент
Това е първият случай в най-
новата ни история, когато 
съдебно сдружение от юри-
дически и физически лица 
печели битка, вследствие на 

която 250 000 пловдивски 
данъкоплатци ще имат право 
да си възстановят средно 
по 48 лв. неправомерно на-
числена такса битова смет. 
Според адвокатите Емилия 
Недева и Евелина Божикова, 
които защитават интересите 
на пловдивските фирми, ве-
роятно предстои и последна 
битка във Висшия апелати-
вен съд. 

вълна от искове
Делото може да доведе до 
вълна от съдебни искове 
във всички градове в стра-
ната, които също ще поискат 
корекции за неправомерно 
начисляваните такси смет, 
твърдят двете юристки. 
Фирмите и физическите ли-
ца, започнали тази съдебна 
сага, са установили, че па-
рите, които плащат, отиват 
не само за сметосъбиране и 

Данъкоплатци осъдиха  
Пловдив за раздута такса смет

 “Радомир метал индъстрийз” работи само с 20% натоварване на мощностите, стана ясно при посещението на                                            министъра на икономиката Трайчо Трайков в завода. 
Нямаме нови поръчки, в момента изпълняваме такива, договорени от миналата година, заяви собственикът на                                              дружеството Пламен Бонев (вляво) 
▶

сметоизвозване. “През 2007 
г. установихме, че общината 
е събрала 22.5 млн. лв. такса 
смет, но около 5.5 млн. лв. 
така не са и изразходвани”, 
каза адвокат Божикова. През 
2008 г. градът не е израз-
ходвал общо 8.2 млн. лв., а 
през миналата година - 8.9 
млн. лв. Апелативният съд 
в Пловдив е постановил, че 
в такса смет неправомерно 

са включени разходи като: 
“строителство на медицин-
ски инсинератор - 5.2 млн. 
лв., извозване на строителни 
отпадъци - 722 000 лв., 108 
000 лв. за охрана и освет-
ление на депо за битови 
отпадъци, 10 000 лв. глоба 
от РИОСВ, 700 000 лв. за по-
чистване на дъждоприемни 
шахти и др.”.

Михаил ванчев

може да се направи, каза 
Трайков. Той е отхвърлил 
всякаква възможност за 
директна държавна под-
крепа. По въпроса с цената 

на енергията министърът 
отново разви тезата, че 
правителството ще напра-
ви всичко възможно паза-
рът на енергия да стане 

Вторник 6 юли 2010  pari.bg

Зелена светлина за 
нови 17 европроекта
Предприемачите ще 
направят инвестиции 
от 7.4 млн. лв., като за 
4.8 млн. лв. от тях ще 
разчитат на евросуб-
сидии    
Одобрени са 17 нови проек-
та, свързани с развитие на 
селски туризъм, за които е 
било потърсено финансира-
не от Програмата за развитие 
на селските райони (ПРСР), 
съобщиха от Държавен фонд 
“Земеделие” (ДФЗ). Общият 
размер на инвестициите в 
тях е 7.4 млн. лв., като от 
тази сума 4.8 млн. лв. са 
свързани със субсидии по 
програмата. Предвижда се 
до две седмици от ДФЗ да 
сключат договори с одобре-
ните кандидати.

Проектите са по Мярка 
311 “Разнообразяване към 
неземеделски дейности”, 
чрез която земеделските 
производители могат да 

развиват алтернативни 
дейности. Те са свързани 
с изграждане на къщи за 
гости и хотели от семеен 
тип. Сред проектите има и 
такива, които предвиждат 
развиване на екотуризъм, 
създаване на конна база, 
както и изграждане на фо-
товолтаици. 

За подобен тип инвести-
ции - към разнообразяване 
на земеделските дейности, 
могат да кандидатстват и 
частни лица, които не се 
занимават със земеделие, 
но по Мярка 312 “Подкре-
па за създаване и развитие 
на микропредприятия”. 
“Двете мерки 311 и 312 са 
най-атрактивни и привли-
чат най-голям интерес към 
Програмата за развитие на 
селските райони, включи-
телно и по новия прием на 
проекти, който стартира от 
14 юни”, посочва Калина 
Илиева, изпълнителен ди-
ректор на ДФЗ. 

свободен, където ясно и 
прозрачно ще се определят 
цените, така че “нашите 
компании няма да плащат 
по-скъпа енергия от своите 
конкуренти в региона”. 
За да има алтернативни 
доставки на газ и електро-
енергийна борса обаче, е 
необходимо време, каза 
Трайков. Първото може да 
стане факт чак към 2012 
г., а второто - през втората 
половина на 2011 г.

А дотогава? 
Сега главната ни цел е 
да съкратим минимален 
брой хора, каза Пламен 
Бонев. Около 100 души 
са заплашени от загуба на 
работа в “Радомир метал 
индъстрийз”. Останалите 
ще преминат на половин 
работен ден. При това без 
субсидия от държавата за 
другата половина от деня, 
защото дружеството вече 
беше на подобен режим 
през тази година. 

Въпреки че от април от-
ново има сигнали, че ев-
ропейската икономика не е 
излязла от стагнация заради 
падналата цена на скрапа, 
от ръководството на пред-
приятието се надяват от 
зимата нещата да тръгнат 
по-добре.

Не сме искали подаръ-
ци от държавата, заяви 
Бонев. Той обаче се е оп-
лакал на министъра, че в 
условия на криза голямо 
държавно предприятие, 
ТЕЦ, при много съмни-
телни обстоятелства е 
избрало офшорна компа-
ния да изработва части за 
своя аварирала машина и 
е пренебрегнала офертата 
на “Радомир метал ин-
дъстрийз”. Тези поръчки 
открай време са мътна 
река и държавата трябва 
да изчисти авгиевите си 
обори, каза Бонев. 

Другото спасение за ра-

домирската компания е да 
сключи директен договор 
с НЕК, което не стана яс-
но защо до момента не е 
направено. Това ще нама-
ли цената на получаваната 
сега чрез търговци цена на 
електроенергията и ще ком-
пенсира до известна степен 
поскъпването на газа. 

Въпреки че тук става 
въпрос за междуфирмени 
взаимоотношения, аз съм 
готов да разговарям с ком-
паниите, които са пазар 
на “Радомир метал”, за да 
разбера дали поръчките им 
са били достатъчно про-
зрачни, обеща министър 
Трайков. Той обеща и съ-
действие за сключване на 
договор за електроенергия 
директно с производителя. 
Трайков обаче е отхвърлил 
предложението предприя-
тието временно да плаща 
дневната тарифа за ток като 
нощна, а нощната - като 
празнична, за да намали 
разходите. Това ще постави 
компанията в привилеги-
ровано положение спрямо 
други фирми, е бил моти-
вът му.

След срещата министъ-
рът отбеляза, че в крайна 
сметка мениджмънтът на 
едно предприятие трябва 
да предвиди буфери, които 
да поемат сривове, както 
и да се съобразява с това 
откъде ще дойдат квалифи-
цираните работници, когато 
пазарите се подобрят.

По-добрият  
пример
Втората спирка от посеще-
нието на министъра беше 
пернишкото металургично 
предприятие “Стомана ин-
дъстри” - също голям по-
требител на ток и природен 
газ. Пред журналистите 
Трайков похвали ръковод-
ството, че се е справило по 
много добър начин с вло-
шените условия и е имало 

адекватна реакция по отно-
шение на разходите, свити-
те пазари и политиката на 
човешки ресурси.

“Стомана индъстри” вече 
е минала през най-трудния 
период на кризата и съм 
обнадежден, че нещата ще 
се подобрят, каза Трайков. 
Компанията е започнала с 
лек ръст на производството 
си тази година, увеличила 
е смените на работа в част 
от прокатните ни цехове и 
към момента е достигна-
ла миналогодишните обеми 
произведена течна стомана. 
След ваканционните месеци 
очакваме търсенето на стома-
на да се увеличи и сме готови 
да увеличим още производ-
ството, каза генералният ди-
ректор Емил Живков.

С министъра не коменти-
рахме цени, искаме прос-
то правителството да во-
ди такава политика, която 
да осигури стабилност и 
предвидимост за правене 
на бизнес в България, каза 
Живков. 

Министърът е обещал на 
“Стомана индъстри” да съ-
действа за сключването на 
по-дългосрочни договори 
с НЕК за доставката на 
електроенергия. В момен-
та те са 6-месечни, бихме 
искали да са поне едного-

дишни, което ще ни даде 
по-голяма сигурност, зая-
ви Константин Стаменов, 
директор “Производствено 
планиране и логистика”. 
“Булгаргаз” също би могъл 
да предостави по-гъвкави 
условия към големите си 
енергийни клиенти, не по-
евтино, не приоритетно, 
но с по-голямо разбиране, 
заяви Трайков.

Стратегически  
преговори
Днес у нас пристига спе-
циалният пратеник на ру-
ския премиер Владимир 
Путин - Виктор Зубков, за 
преговори по трите големи 
проекта “Бургас -  Алек-
сандруполис”, АЕЦ “Беле-
не” и “Южен “поток”. Той 
е придружаван и от зам.-
председателя на борда на 
директорите на “Газпром” 
Александър Медведев, с 
който българското прави-
телство ще започне обсъж-
дането и на новите догово-
ри за доставка на приро-
ден газ. Нашето виждане 
е основните параметри в 
тях да бъдат изгодни и за 
двете страни, което озна-
чава и по-добри условия за 
България, заяви министър 
Трайчо Трайков. 

Мила Кисьова

Пловдив е първият град, в който общината беше 
осъдена заради висока такса смет
▶

снимки БоБи ТошеВ

“Стомана индъстри” се готви да увеличи  
производството си наесен
▶
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Брюксел  иска увеличаване  
на пенсионната възраст в ЕС
Заради удължаване 
на живота намалява 
съотношението между 
броя на работещите и 
броя на пенсионерите

Брюксел натиска европей-
ските страни да увеличат 
възрастта за пенсиониране. 
Дискусията ще бъде вклю-
чена като част от дебата за 
разклатените финанси на ев-
роблока утре. 

Причини 
Хората живеят по-дълго и 

ако не останат на работа 
по-дълго, тогава или пен-
сионната адекватност ще 
пострада, или ще се получи 
неустойчив ръст на пенси-
онните разходи, твърди про-
ектодокумент, цитиран от 
Financial Times. 

Необходимостта от задър-
жане на хората на работа до 
по-късна възраст се налага 
от влошаващото се съотно-
шение между работещи и 
пенсионери. В момента на 
един пенсионер над 65 го-
дини в ЕС се падат четири-
ма в трудоспособна възраст. 

Към 2060 г. съотношението 
ще е един пенсионер към 
двама работещи. 

Сравнение 
Пенсиите в Европа са по-го-
леми и се получават по-дълго 
време от всякъде другаде по 
света, защото се отпускат на 
по-ранна възраст. Мъжете 
във Франция например на-
пускат пазара на труда преди 
навършване на 59-годишна 
възраст в сравнение с мъжете 
в САЩ, които се пенсиони-
рат на 65 години, а тези в 
Япония - на 70-годишна въз-
раст. Във всички тези страни 
очакваната продължителност 
на живота е една и съща, 
твърди Организацията за 
икономическо сътрудничест-
во и развитие. 

Заради намаляването на 
средствата в пенсионните 
фондове страните на Ста-
рия континент са принуде-
ни да прибягнат до дълго 
отлаганата реформа в пен-
сионните си системи. Други 
причини са демографските 

Мерките ще траят пет 
години и засягат най-
много енергийния и 
военния сектор

Министърът на финанси-
те на Германия Волфганг 
Шойбле предложи нама-
ляване на разходите, които 
да доведат до съкращаване 
на бюджетния дефицит с 
около 40% през следващите 
пет години. 

Финансова ножица
Общото съкращаване 
на разходите за периода 
2010-2014 г. се предвижда 
да бъде 137 млрд. EUR. 
Субсидиите за енергия и 
въоръжение ще пострадат 
най-много, се казва в до-
клад на министерството на 
финансите. Намаляването 
на средствата за енергий-
ни субсидии възлиза на 
7.5 млрд. EUR на година 
и 3 млрд. EUR на година 
по-малко ще получи ми-
нистерството на отбраната. 

Според доклада средни-
ят годишен икономически 
растеж ще бъде в рамките 
на 1-1.5%. 

Според новия проект 
празнината във федерал-
ния бюджет за петте години 
от 2010 до 2014 г. ще бъде 
218.5 млрд. EUR. Това е 
под предвижданите от ми-
нистерството 355.4 млрд. 
EUR в доклада му от юли 
2009 г. 

Мнения
Мерките са впечатляващи, 
но мнозина законодатели 
са скептични в тяхното 
практично реализиране. 
Канцлерът Ангела Мер-
кел обаче заяви, че няма 
алтернатива на съкраще-
нията на разходите, макар 
да бе остро критикувана 
от другите страни в Г-20, 
включително и от САЩ, 
за свиване на разходите 
във време на крехко ико-
номическо възстановяване 
в целия свят. 

Свиването на харчовете в 

Германия свива разходите с 40%

Кризата засегна и кралица Елизабет II
Бъкингамският дво-
рец свива финансови-
те разходи 
Подобно на хиляди свои 
поданици и монархът на 
Великобритания кралица 
Елизабет II ще трябва да 
затегне колана. Разходите 
й за периода 2009-2010 г. 
намаляват с 3.3 млн. GBP до 
38.2 млн. GBP, което е 12.2 
по-малко спрямо година по-
рано, обявиха от двореца. 

Кралски харчове
Издръжката е равна на 0.62 

GBP на глава на поданик. 
Кралицата получава 7.9 
млн. GBP държавни пари 
всяка година, като сумата 
не е променяна от 20 годи-
ни. Сметките показват, че 
тя си добавя липсващите 
6.5 млн. GBP от резервен 
фонд, натрупан през го-
дините от спестени от нея 
разходи. Ако обаче продъл-
жава да взима от него със 
същото темпо, както досе-
га, фондът ще свърши през 
2012 г., когато тя ще чества 
60 години на трона. 

Тази година кралицата 

възнамеряваше да иска уве-
личаване на издръжката си, 
но правителството замрази 
всяко увеличение с една го-
дина. Дворецът обяви замра-
зяване на броя на работните 
места и съкращаване на вся-
ко свободно място, което не 
е належащо да бъде заето.

Преди няколко седмици и 
Елисейският дворец обяви, 
че намалява разходите зара-
ди финансовата криза. 

икономически данни 
В същото време статистика 
на Markit Economics за юни 

показва, че услугите на 
Острова, които държат три 
четвърти от икономиката, 
са нараснали по-бавно от 
очакваното, което е показа-
тел за забавяне на икономи-
ката, но и няма опасност от 
връщане към рецесия.

Индексът, отчитащ биз-
нес активността, е паднал 
от 55.4 пункта през май на 
54.4 през юни и удари 10-
месечно дъно. Доверието 
също достигна най-ниска 
стойност от 14 години, от-
както се води тази статис-
тика.

Двама френски 
министри  
подадоха оставка

Германия става възможно 
благодарение на поправка 
в конституцията през 2009 
г. преди развихрянето на 

кризата. Според промяната 
страната е задължена да на-
мали бюджетния си дефицит 
до 3% от БВП до 2013 г. 

Фокус 
Пенсиите  
из Европа
▶ Най-висока е възрастта 
за пенсиониране в Герма-
ния - 67 години. 
▶ Франция и Гърция вече 
обявиха плановете си за 
увеличаване на възраст- 
та за пенсиониране, 

което доведе до масови 
стачки. 
▶ Испания замрази размера 
на пенсиите.
▶ Гърция обяви намаля-
ване на пенсиите като 
начин за свиване на 
бюджетните разходи. 
▶ Румъния също обяви сви-
ване на пенсиите с 15%, но 
решението беше атакува-
но в съда и отменено.

Ален Жоянде и Крис-
тиан Блан са обвине-
ни в разхищение на 
държавни средства

Президентът на Франция 
Никола Саркози освободи 
двама свои министри. Това 
са Ален Жоянде, държавен 
секретар по развитието извън 
страната, и Кристиан Блан, 
отговарящ за развитието на 
Парижкия район. 

виновните 
Блан, който е бивш шеф на 
Air France, стана известен 
миналия месец с това, че 
е похарчил 12 хил. EUR за 
пури. Той призна, че е из-
пушил една трета от тях. 
От него е поискано да плати 
цялата сума за всички купени 
папироси. Репортажи в пре-
сата пък разкриха, че Жоян-
де е наел частен самолет за  

116 500 EUR за официално 
бизнес пътуване до Кариби-
те, когато е можело да вземе 
редовен полет. 

Ситуацията  
в страната
Разкритията идват във вре-
ме, когато правителството 
се опитва да покаже трезв 
разум пред лицето на нараст-
ващия дефицит, който ще 
удари рекордните 8% от БВП 
през тази година. Кабинетът 
прокарва и мерки за ограни-
чаване на разходите. 

Официален източник от 
Елисейския дворец, който 
не пожела да бъде назован, 
е заявил, че Саркози е приел 
оставката и на двамата като 
начин да понесат послед-
ствията от едно недопустимо 
поведение. С цел да бъдат 
спестени държавни пари и 
двете позиции ще останат 
незаети. 

възрастта за пенсиониране в повечето страни в Европа е по-ниска от тази в 
другите развити страни, като САЩ и Япония сНИмкИ bloomberg

▶

Министърът на финансите на Германия волфганг 
Шойбле предлага план за съкращаване на държавните 
разходи с 40% сНИмка reuters

▶

и британската кралица Елизабет II усети кризата, 
след като държавните разходи за двореца бяха замра-
зени сНИмка reuters

▶

pari.bg  вторник 6 юли 2010

тенденции - намаляването 
на раждаемостта и остаря-
ването на поколението на 
бейбибумърите. 

Европейската комисия 

ще отправя и критики към 
надзора на пенсиите в 
блока, който според нея е 
„частичен и непълен”. Има 
вероятност да се разгледа 

и изработването на ново 
законодателство, което да 
хармонизира правилата във 
всички страни членки на 
Европейския съюз. 
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Нови правила влизат и  
за етикетите на биохрани 
Биологичните храни ще бъ-
дат с нови етикети. След 
млечните и месните продук-
ти правилата се променят 
и за биохраните. Новото 
изискване за етикетите идва 
от Европейската комисия. То 
включва на етикетите да бъде 
изобразено т. нар. европей-
ско листо, което ще е гарант, 
че продуктите наистина са 
био. Европейската комисия 
е гласувала и други промени 
за етикетите. “Ще се обозна-
чава произходът на всички 
продукти - производител, 
вносител и преработвател”, 
обясни министърът на земе-
делието и храните Мирослав 
Найденов. Етикетирането 
на биопродуктите ще бъде 
контролирано от бъдещата 
Българска агенция по безо-
пасност на храните. 

По европейския път
“Целта на Европейската ко-
мисия е логото да се уни-
фицира, но се разрешава 
на етикетите да се добавят 
регионални и национални 
символи, ако те са серти-
фицирани от съответните 
фирми”, каза Найденов. Зе-
меделския министър доба-
ви, че новият регламент ще 
важи за всички продукти 
- плодове, зеленчуци, риби, 
аквакултури и меса.  Досе-
га знакът за биопродуктите 
беше стилизирана калинка. 
Поставянето му обаче не 

беше задължително. Новият 
символ ще трябва да се въве-
де от всички производители 
на биопродукти, които са от 
държава членка на ЕС. 

Във времето
Компаниите, които ги произ-
веждат, ще имат двегодишен 
преходен период, в който ще 
трябва да сменят етикети-
те си. “Тези, които по-рано 
се ориентират към новите 
етикети, ще спечелят пове-
че клиенти, защото хората 
ще ги разпознават и ще са 
сигурни какво консумират”, 
коментира министърът на 
земеделието и храните Ми-
рослав Найденов.

Шменти-капели
“Сега има производители, 
които изписват, че проду-
ктите им са био, но не са. 
Те са проблемни за сектора. 
Това ще се промени след 
стъпката за регламентиране 
на стандартите”, коментира 
Найденов. По думите му 
много често се пише, че 
даден продукт е от екологич-
но чист район, но никой не 
обяснява какво значи това. 
След изтичането на двего-
дишния период “био” ще се 
наричат само продуктите, 
които не съдържат пести-
циди, генномодифицирани 
организми и са произведени 
в екологично чист район.

Радослава Димитрова

КомПании 
и ПазаРи
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mivanov@pari.bg
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Станислава атанасова
satanasova@pari.bg
тел. 4395-851
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През борсата преминаха 16% от “Етропал”

Производителите на биопродукти ще имат двегодишен  
гратисен период за промяната 

Силни разпродажби 
имаше за акциите 
и на мажоритарния 
собственик “Еврохолд 
България” АД

Единична сделка с книжата 
на производителя на кон-
сумативи за хемодиализа 
“Етропал” АД доведе до 
смяна на собствеността за 
16% от капитала на дру-
жеството. На извънрегу-
лирания пазар минаха 800 
хил. лота на цена 1 лв. за 
акция.

Търговия
Изхарчените 800 хил. лв. за 
дял в “Етропал” формираха 
60% от общия оборот на 
фондовата борса по време 
на вчерашната вяла сесия. 
Цената на прехвърляне от 1 
лв. за акция е с 50% по-ни-
ска от последната стойност 
на регулирания пазар, която 
е 1.995 лв. за акция. Капи-
тализацията на “Етропал” 
е близо 10 млн. лв. Силни 
разпродажби имаше за ак-
циите и на мажоритарния 
собственик на “Етропал”  
“Еврохолд България” АД. 

По позицията на холдинга 
бяха сключени 80 сделки 
за 44 483 лота. Цената на 
затваряне се срина с 9.66% 
до 0.804 лв. за акция. И “Ев-
ро инс” не беше подминато 
от разпродажбите. Вчераш-
ната сесия донесе загуба от 
10.71% за капитализацията 
на “Евро инс”. Общо 1785 
лота смениха собственика 
си, а цената се понижи до 
1.30 лв. за акция.

отчет
Оборотът на “Етропал” от-
чете спад от 38% на консо-

лидирана база за първото 
тримесечие на годината. 
Към 31 март 2010 г. общите 
приходи от продажби на 
дружеството достигат 2.35 
млн. лв. Загубата на компа-
нията намалява до 50 хил. 
лв. За сравнение година по-
рано отрицателният финан-
сов резултат беше в размер 
на 82 хил. лв. “Етропал” ус-
пя да намали разходите си с 
39% до 2.4 млн. лв. Според 
допълнителните материали 
към отчета “Еврохолд” е 
собственик на 60.7% от 
акциите на “Етропал”. 

Развитие
Плащанията 
през TargeT2 се 
увеличават 
Наредените плаща-
ния през системата за 
разплащане на БНБ 
TargeT2 за юни са 
за 22.154 млрд. лв., 
показва статистиката 
на централната банка. 

Спрямо предходния 
месец това е увеличе-
ние от 22.2%, когато 
през системата бяха 
направени плаща-
ния на обща стойност 
18.123 млрд. лв. Сред-
нодневно през систе-
мата са преминали 297 
плащания на стойност 
1.007 млрд. лв.
Системата TargeT2 
работи от началото на 

февруари и спомага за 
конвергенцията между 
европейските платеж-
ни системи. В нацио-
налния системен ком-
понент на TargeT2 
се включват БНБ и 16 
търговски банки, както 
и спомагателната сис-
тема за обслужване на 
клиентски преводи в 
евро на стойност до  
50 000 eUr - BISera7.

Въвеждането на лого и нови етикети за биохраните е още една стъпка към по-добра защита на потребите-
лите, коментира министърът на земеделието и храните мирослав найденов 
▶

Снимка маРина ангелоВа
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Публичните компании из-
носители усилиха темпа 
на растеж през първите 
пет месеца на 2010 г. То-
ва показва анализ на в. 
„Пари” на база месечните 
резултати при „Монбат” 
АД, „Софарма” АД, „Ста-
ра планина Холд” АД и 
основните дружества в 
портфейла на холдинга.

Външни пазари
За първите пет месеца 
на тази година всички 
разглеждани дружества 
отчитат по-голямо пови-
шение на продажбите си 
спрямо ръста за януари 
- април 2010 г. Най-голя-
мо ускорение получават 
продажбите на „М+С Хи-
дравлик” АД, които в края 
на май надхвърлят 23 млн. 
лв., като се увеличават с 
31% на годишна база. За 
сравнение през първите 
четири месеца показате-
лят се повиши със 17%. 
Сериозен е ръстът на про-
дажбите и на ХЕС АД, 
което също е в портфей-
ла на „Стара планина”. 
Приходите на ямболското 
дружество са нараснали 
с 51% и за януари - май 
2010 г. достигат 12.1 млн. 
лв. В края на април по-
вишението беше 37.5%. 
„Този дълготраен ръст се 
дължи основно на възста-
новеното търсене на паза-
рите, където продавахме 
досега”, каза Васил Велев, 
изпълнителен директор 
на „Стара планина Холд”. 
По думите му компании-
те са пробили и на нови 
пазари, сред които Русия 
и Близкия изток. Самият 
холдинг е ускорил ръста 
с 0.16%, като за първите 
пет месеца повишението 
на продажбите достига 
41.4% до 27.3 млн. лв.

Ефектът  
на доминото
Продажбите при акуму-
латорния производител 

„Елхим-Искра” в края на 
май тази година дости-
гат 11.8 млн. лв., което е 
67.1% ръст на годишна 
база. Повишението при 
конкурента му „Монбат” 
е 78.8%, като продажби-
те набъбват до 69 млн. 
лв. „Ръстът през първите 
пет месеца идва от много 
слабата 2009 г., когато 
Западна Европа беше в 
дълбока криза”, коменти-
ра резултатите Атанас Бо-
боков, председател на УС 
на „Монбат”. По думите 
му инвеститорите не бива 
да се заблуждават с тези 
повишения и към края на 
годината компанията ще 
изпълни предварителната 
прогноза за 32% ръст в 
продажбите.

Мениджърите и на двата 
завода бяха категорични, 
че продължаващият спад 
в продажбите на нови ав-
томобили няма да засегне 
пряко продажбите им, тъй 
като те реализират голяма 
част от продукцията си 
на вторичния пазар. „Вто-
ричният пазар в Европа се 
оценява на 60 млн. бате-
рии и смятам, че нашите 
2 млн. ще успеем да ги 
пласираме”, категоричен 
е Атанас Бобоков. Според 
Васил Велев, ако тенден-
цията на пазара на авто-
мобили се запази, това ще 
даде негативен ефект, но 
много минимален, върху 
производителите на аку-
мулатори.

Освен тежката индустрия 
ускорение на продажбите за 
първите пет месеца отчете 
и „Софарма” АД. За януари 
- май 2010 г. показателят е 
нараснал с 19%, а в края на 
април беше 16%. „Пови-
шението идва основно от 
външни пазари”, каза Борис 
Борисов, финансов дирек-
тор на „Софарма”. Според 
него поръчките засега под-
сказват, че повишението ще 
се запази.

атанас Христов

Спадът в сделките за 
нови автомобили не 
плаши акумулатор-
ните производители

Износителите ускориха темпа  
на увеличение в продажбите си 

Одобрение
Нови  
шефове  
в „Бул Инс” 
Застрахователят „Бул 
Инс” ще попълни 
съвета на директорите 
си с още двама души. 
Това стана възможно, 
след като Комисията 
за финансов надзор, 

одобри Евгения Тасова 
и Петър Иванов за 
членове на СД на 
дружеството.
Премийните приходи на 
„Бул Инс” през първите 
четири месеца на тази 
година са 45.5 млн. лв., 
което означава 9.9% 
пазарен дял и трето 
място по оборот на 
общозастрахователния 
пазар.

Увеличението в края на 
годината ще е малко над 30%

Ръстът през първите 
пет месеца идва от много 
слабата 2009 г., когато За-
падна Европа беше в дъл-
бока криза. Моят съвет към 
инвеститорите е да не за-
блуждават с тези повише-
ния към момента. Няма как 
да продължим да отчитаме 
подобни ръстове до края на 
годината. 

Гледайте прогнозата от 
32% повишение в края на 
годината, която сме обяви-
ли. Играчите да вземат да 
извадят малко пари и да 
купуват акции на „Мон-
бат”.

Коментар Мнение

Ние продаваме повече 
на вторичен пазар и спа-
дът в продажбите на нови 
автомобили ни засяга кос-
вено. Вторичният пазар в 
Европа се оценява на 60 
млн. батерии и смятам, че 
нашите 2 млн. ще успеем 
да ги наместим. Догодина 
ще станат 3 млн. акумула-
тора и тогава ще трябва да 
мислим как да ги пласира-
ме. Всеки с неговите гри-
жи. Сега се чудим как да 
произведем повече, след 
това ще мислим как да про-
даваме повече.

атанас Бобоков,
председател на УС на „Монбат” АД

Продължаващият ръст 
на продажбите се дължи 
основно на износа и на въз-
становеното търсене на па-
зарите, където продавах-
ме досега. Освен това има 
пробив и на нови пазари - 
Русия, Близкия изток.

Ако тенденцията на 
спад в продажбите на 
нови автомобили се запа-
зи, в средносрочен план то-
ва със сигурност ще се от-
рази негативно. Ефектът 
обаче няма да е толкова си-
лен, тъй като продажбите 
на акумулатори не са само 
на първичния пазар. Голяма 

Направихме пробив на пазарите 
в Русия и Близкия изток

СниМкА МАринА АнгелоВА

"Стара планина Холд" АД "М+С Хидравлик" АД "Хидравлични елементи
и системи" АД

"Елхим Искра" АД "Монбат" АД "Софарма" АД
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Продажби януари�май ����
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Статистика
По-малко 
застрахователи 
ще работят у нас
Застрахователните друже-
ства от държави членки 
на Европейския съюз, 
които искат да работят в 
България, са намалели до 
295, показват данни на 
Комисията за финансов 

надзор. Според регулатора 
със заместник-председател, 
ръководещ управление 
„Застрахователен над-
зор” Емил Атанасов осем 
компании са се отказали 
от подобни планове. 
През миналия месец две 
дружества са поискали 
да извършват дейност у 
нас. Далеч повече застра-
хователни посредници от 
Европейския съюз са се 

отказали от дейността си в 
България. През последния 
месец посредниците, които 
са прекратили дейността 
си, са 68. През миналия 
месец тези, които са поже-
лали да извършват дейност, 
са девет застрахователни 
посредници, пожелали 
да работят у нас. С това 
общият брой на брокерите 
в края на полугодието на 
2010 г. достига 1305.
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Износителите ускориха темпа  
на увеличение в продажбите си 

Десет от кандидатите да ремонтират 
улиците в София отпаднаха
За по-нататъшно учас-
тие в две от шестте 
зони е допуснат само 
по един кандидат

Десет от общо 20 фирми и 
консорциуми са допуснати 
до отварянето на ценовите 
им предложения в конкур-
са на Столичната община 
за пътно поддържане. Спо-
ред процедурата, обявена 
от кметството, пътното 
поддържане в София ще 
бъде разделено на шест 
зони.

зониране
До отварянето на ценовите 
им предложения за улични-
те ремонти в първа зона, ко-
ято включва районите „Ви-
тоша”, „Лозенец”, „Средец” 
и „Триадица”, са допуснати 
обединение „Трейс инжект” 
(част от „Трейс Груп Холд”), 
консорциумът „Иса 2000” и 
„Бакс 99”.

За втора зона, в която вли-
зат „Овча купел”, „Банкя”, 
„Красна поляна” и „Красно 
село”, са отворени ценовите 
оферти на „Пътностроител-
на техника” ЕАД и на кон-
сорциума „Гарант Строй 
Асфалт Бетон”.

За трета зона („Люлин”, 
„Възраждане”, „Илинден”, 
„Надежда” и „Връбница”) 
са отворени офертите на 
„Рамекс груп” и „СК-13 
Пътстрой” АД.

В следващата зона влизат 
районите „Оборище”, „Сер-
дика”, „Подуяне” и „Нови 
Искър”. За нея е допуснат 
само един кандидат - „Пъ-
тища и съоръжения” ЕАД, 

който сега ремонтира една 
трета от София.

За пета зона, където попа-
дат районите „Слатина” и 
„Кремиковци”, са отворени 
офертите на „Автомаги-
страли” ЕАД и консорциу-
ма „Инмат-ПС”.

В шеста зона влизат ра-
йоните „Панчарево”, „Мла-
дост”, „Студентски” и „Из-
грев”. И тук е отворена една 
оферта - на „ГБС-Инфра-
структурно строителство” 
АД. ГБС и сега извършва 
пътни ремонти в София, 

защото е една от компании-
те, спечелили процедурата 
за ремонти, обявена преди 
години.

Вън от играта
Не са допуснати до отваря-
нето на ценовите предложе-
ния са сдружение „Пътища 
София 2010”, „Тера груп” 
ООД, „Сердика” ДЗЗД, 
„Балканстрой” АД, „Щра-
баг” ЕАД, „Кос Алфа” ООД, 
обединение „София 2010”, 
„Софстрой” АД - Митко 
Митев, ДП „Транспортно 

строителство и възстановя-
ване” и „Проектстройинже-
неринг - ТП” ООД.

разпределение
Срокът, за който ще бъдат 
сключвани договорите с 
класираните кандидати, ще 
е четиригодишен. Догово-
рите на ГБС, „Пътища и 
съоръжения”, както и със 
сдружение „Пътища” изти-
чат в края на лятото. За тази 
година за текущи ремонти и 
поддръжка са предвидени 
около 27 млн. лв. 

▶ през 2010 г. за текущи ремонти и поддръжка са предвидени около 27 млн. лв. 
 снимки марина ангелоВа

„Адванс инвест” ще инвестира  
до 90% от активите си в акции
Акционерите в инвес-
тиционното друже-
ство гласуваха загу-
бата да остане като 
неразпределена

ИД „Адванс инвест” АД ще 
може да инвестира до 90% 
от активите си в акции. Това 
става възможно, след като 
акционерите приеха проме-
ни в устава на дружеството 
на проведено на 30 юни 
общо събрание. На него са 
присъствали едва 1.47% от 
всички собственици на еми-
тирани книжа от инвести-
ционното дружество, но то 
е проведено, защото е второ 
заседание. Според досега 

действащия проспект фон-
дът можеше да инвестира 
до 80% от активите си в 
акции на регулирания па-
зар в България и в държави 
членки на ЕС. На срещата 
си акционерите са решили 
счетоводната загуба от 441 
хил. лв. за 2009 г. да остане 
като неразпределена загуба 
за минали периоди.

„Адванс инвест” е реги-
стрирано за търговия на 
Пазар на колективни ин-
вестиционни схеми на БФБ. 
Последната сделка с дялове 
на инвестиционното друже-
ство е от 26 ноември 2009 
г., когато 200 дяла смениха 
собственика си, а цената 
достигна 2.20 лв.

Васил Велев,  
изпълнителен директор  
на „стара планина Холд” аД

Ако тенден-
цията на спад 

в продажбите на 
нови автомобили 
се запази, това със 
сигурност ще се 
отрази негативно

Мнение

Направихме пробив на пазарите 
в Русия и Близкия изток

част се продават и на вто-
ричния. Очаквам нивата на 
продажби и ръстове, кои-
то постигаме към момента, 
да се запазят в средносро-
чен план.

Кампания 
До 45% отстъпка 
за „Каско”  
от „Дженерали”
„Дженерали застраховане” 
АД стартира лятна кампа-
ния за полиците „Каско”, 
като отстъпките може да 
достигнат до 45%. Про-
моциите са за период от 3 
месеца до 21 септември. От 

преференциалните условия 
могат да се възползват 
всички водачи над 29 годи-
ни с автомобили на възраст 
до 15 години.
В допълнение клиенти-
те с полица за над 800 
лв.  получават безплатно 
разширение на покритие 
„Каско за чужбина”. При 
сключване на „Гражданска 
отговорност” се предоставя 
безплатно сертификат „Зе-

лена карта”, който осигуря-
ва застрахователно покри-
тие в страните извън ЕС, 
сред които Турция, Сърбия, 
Македония, Хърватия.
При настъпване на събитие 
в чужбина клиентите могат 
да разчитат на оглед и 
документиране на щетите, 
насочване към подхо-
дящ сервиз, уреждане на 
документи и разплащане за 
ремонта.

Според последните статис-
тически данни на Коми-
сията за финансов надзор 
„Дженерали застраховане” 
АД е на девето място по 
премиен приход, като ком-
панията е продала полици 
за 20.8 млн. лв. Приходите 
по „Каско” са 4.2 млн. лв., 
а тези от „Гражданска отго-
ворност” - близо 7 млн. лв. 
Пазарният дял на друже-
ството е 4.5%.

Число на деня

10.23
млрд. лв. е общата пазарна капитализация на Българска-

та фондова борса след поредния спад, отчетен вчера
▶

"Стара планина Холд" АД "М+С Хидравлик" АД "Хидравлични елементи
и системи" АД

"Елхим Искра" АД "Монбат" АД "Софарма" АД
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Chrysler избира 
разпространители за 
италианската марка

Детройтският автомоби-
лен гигант Chrysler Group 
LLC е започнал процес по 
избирането на търговци 
за повторното въвеждане 
на американския пазар на 
италианските коли Fiat, 
предаде Associated Press. 
Мрежата ще се състои 
от настоящи дилъри на 
Chrysler, Dodge, Jeep и 
Ram, които ще имат въз-
можността да разширят 
портфейлите си с малкия 
европейски модел Fiat 
500. 

Колата, позната в Италия 
като Cinquecento, ще бъде 
първата поява на Fiat Group 
SpA на автомобилния пазар 
в САЩ от 80-те години на-
сам. Засега от италианската 
компания не са обявили 
други модели. 

мрежа
Разпро странителската 
мрежа ще обхваща около 
125 региона, регистрира-
ли високи продажби на 

малки коли или оценени 
от Chrysler като пазари с 
висок потенциал за град-
ски превозни средства. От 
компанията прогнозират 
да постигнат договоре-
ност с 200 търговци на 
Fiat в общо 41 щата. 

Изборът ще бъде напра-
вен от приблизително 2300 
дилъри, с които автомобил-
ният производител разпола-
га в САЩ. 

Критерии
Критериите, чрез които 
ще се пресяват подалите 
документи, включват мар-
кетинговите и търговските 
стратегии на търговците. 
Изискванията към кан-
дидатите включват още 
принадлежност към една 
от 125-те области, мини-
мален праг на продажбите 
и достатъчно висока удо-
влетвореност от страна на 
клиентите. 

Окончателните участни-
ци в разпространителската 
мрежа ще бъдат оповесте-
ни през септември - три 
месеца преди пристига-
нето на автомобилите в 
САЩ. 

След 30 години 
Fiat ще се продава 
в САЩ отновоСделката за бизнеса с 

облигации и деривати 
е на стойност 1 млрд. 
USD

Белгийската финансова гру-
па KBC е продала бизнеса 
си с търговия с облигации и 
деривати на японската ком-
пания Daiwa Capital Markets 
- инвестиционната компания 
на Daiwa Securities Group, за 
около 1 млрд. USD. От KBC 
съобщиха още, че се разде-
лят и със застрахователно-
то си подразделение Secura 
NV, чийто собственик става 
австралийската застрахова-
телна компания QBE срещу 
сумата от 267 млн. EUR. 
Белгийската финансова гру-
па планира да се фокусира 
изцяло върху банковата си 
дейност. В България KBC е 
собственик на СИБАНК и 
на застрахователното друже-
ство ДЗИ.

натиск от ЕК
KBC беше принудена да 
се лиши от активите си 
под натиск от страна на 
Европейската комисия, 
след като банката получи 
финансова помощ от бел-
гийското правителство по 
време на световната фи-
нансова криза. Белгийската 
компания беше подкрепена 
с 9.39 млрд. USD държавна 
помощ. В замяна на това 
KBC се ангажира да нама-
ли своите рискови активи с 
39 млрд. EUR до 2013 г. 

параметри
Сделката с Daiwa включ-
ва търговията с глобални 

Собственикът на СИБАНК и 
ДЗИ продаде активи на Daiwa

Акционер в КТБ се отказа  
да раздава дивидент
„Кен трейд”, която при-
тежава 51% от гласовете 
в общото събрание, бло-
кира предложението за 
разпределяне на 15 млн. 
лв. дивидент в „Техноло-
гичен център - Институт 
по Микроелектроника”(ТЦ 
ИМЕ). Това става ясно от 
протокола към извънред-
ното общо събрание на 
дружеството, проведено на 
17 юни. 

 ТЦ ИМЕ е миноритарен 
акционер в Корпоративна 
търговска банка с дял от 
около 0.3%. Компанията 
разполагаше с близо 25% в 
банката, но участва в три-
ъгълна операция с „Бро-
мак” и Bulgarian Acquisition 
Company II S.a r.l, след 
която регистрираното в 

„Кен трейд” блокира решението за разпределение на 15 млн. лв. от 
печалбата в „Технологичен център - Институт по Микроелектроника”

 Японската Daiwa ще плати 800 млн. USD за търговските позиции на KBC и 200 
млн. USD за други активи
▶

конвертируеми облигации, 
както и бизнеса с азиатски 
капиталови инструменти. 
Продажбата е за 800 млн. 
USD за търговските позиции 
и 200 млн. USD за персо-
нала, IT инфраструктурата 
и други активи. В друже-
ствата работят около 150 
души в Лондон, Ню Йорк и 
Хонконг. Сделката се очаква 
да бъде финализирана през 
четвъртото тримесечие, след 
като получи одобрението 
на регулаторните власти. 

Придобиването затвържда-
ва и ускорява плановете ни 
да се превърнем в основен 
играч на азиатския пазар 
на капиталови деривати и 
конвертируеми облигации, 
каза Тошинао Мацушима 
от Daiwa.

още сделки
Отделно от това KBC обя-
ви и продажбата на Secura 
NV на QBE. Сделката се 
очаква да приключи през 
третото тримесечие на тази 

Люксембург дружество, 
собственост на султаната 
Оман, стана притежател на 
30% от КТБ.

Дивидент
Предложението за гласу-
ване на дивидент в „Тех-
нологичен център - Ин-
ститут по Микроелектро-
ника” беше отправено от 
съвета на директорите в 
компанията, в чийто със-
тав е и изпълнителният 
директор на дружеството 
Теодора Танева. Любо-
питно е, че тя е сред ше-
фовете и на дружеството 
„Кен трейд”, което всъщ-
ност блокира раздаване-
то на дивидента. Теодора 
Танева не беше открита 
за коментар, тъй като в 

момента е в отпуск.   
Другият акционер в ком-

панията - „И Еф Ви Ин-
тернешънъл Файненшъл 
Бенчърс Лимитид” от Бри-
танските Вирджински ос-
трови, е гласувал за разда-
ването на дивидент, показва 
протоколът от извънредно-
то общо събрание. 

акционери
За силния човек в „Техно-
логичен център - Институт 
по Микроелектроника” е 
спряган председателят на 
НС на КТБ Цветан Василев. 
Доскоро той наистина беше 
основен акционер в компа-
нията. Неговата „Бромак” 
ЕООД притежаваше 49% от 
капитала на ТЦ ИМЕ АД, а 
останалите 51% владееше 

непряко като собственик 
на друго „Кен трейд” ЕАД. 
В началото на март 2009 г. 
обаче „Бромак” се разделя 
със собствеността си в „Кен 
трейд”. Новият притежател 
на компанията е регистри-
раната в Кипър „Текла Ли-
сиоти”, която е платила су-
мата от 2.5 млн. EUR. Сред 
акционерите на компанията 
липсва и самата „Бромак”. 
Срещу нейния дял от 49% 
вече стои именно приелото 
предложението за раздава-
не на дивидент „И Еф Ви 
Интернешънъл Файненшъл 
Бенчърс Лимитид”.

Емисия
Слабопопулярната с дей-
ността си ТЦ ИМЕ впечат-
ли със силно увеличение на 

капитала си през тази годи-
на, след като на редовното 
общо събрание през април 
акционерите приеха да вди-
гнат капитала от 3 млн. лв. 
на 120 млн. Това става чрез 
преобразуване на печалбата 
за 2009 г. и натрупаната 
печалба от минали години 
в капитал. 

Компанията наскоро 
листва емисия облигации за 
15 млн. EUR на Българска-
та фондова борса. Въпре-
ки изключително слабата 
ликвидност на българската 
борса още в първия ден на 
качването си за търговия 
голяма част от тях бяха 
прехвърлени.

С преобразуваната в ка-
питал печалба, както и с 
облигации дружеството 

трябва да финансира ин-
вестиционната си програ-
ма, става ясно от протокола 
към заседание на съвета на 
директорите в дружеството. 
Каква точно е тази инвес-
тиционна програма обаче, 
не е ясно. 

„Технологичен център - 
Институт по Микроелек-
троника” участва в упра-
влението на „СИ ДИ Ди-
велопмънтс” АД, НУРТС 
ЕАД и „СИ ДИ Дивелоп-
мънтс 1” АД. В „Обеди-
нени български вестници” 
АД, което е собственик на 
ИПК „Родина”, „Техноло-
гичен център - Институт по 
Микроелектроника” дели 
участие в съвета на дирек-
торите с Ирена Кръстева и 
Бистра Джагарова.

година. Базираната в Брюк-
сел Secura NV е специ-
ализирана застрахователна 
компания с фокус върху 
европейските потребители. 
В нея работят 86 души.

До края на годината KBC 
планира да приключи и 
продажбата на банка Centea 
NV, застрахователния бро-
кер Fidea NV, британската 
брокерска компания KBC 
Peel Hunt Ltd. и подразделе-
нието за потребителско кре-
дитиране Zagiel в Полша.

200
▶ търговци ще  
предлагат Fiat  
на автомобилния пазар 
в САЩ

41
▶ щата ще покрива  
планираната  
разпространителска 
мрежа



Разходите на 
петролния гигант  
по овладяването  
на разлива надминаха 
3 млрд. USD

Британският петролен ги-
гант BP търси стратегиче-
ски инвеститор, който да 
му осигури независимост в 
случай на евентуален опит 
за поглъщане. Компанията 
се опитва да привлече кон-
курентни нефтопроизводи-
тели и държавни инвести-
ционни фондове, които да 
купят 5-10% от BP за до 6 
млрд. GBP, пише в. Sunday 
Times. Според мениджърите 
на компанията BP може да 
стане мишена за поглъщане 
веднага щом успее да пре-
крати изтичането на петрол 
от взривената платформа в 
Мексиканския залив.

Предложения
Британската компания вече 
е получила предложения от 
близкоизточни финансови 
институции, съобщи CNBC, 
като цитира в. The National 
от Абу Даби. Вариантите 

включват покупка на клю-
чови активи от BP, както и 
финансова подкрепа, в слу-
чай че компанията реши да 
вдигне капитала си. Това е 
много вероятно, като се има 
предвид, че разходите й по 
аварията може да достигнат 
цели 60 млрд. USD.

Преговори
Междувременно в. Guardian 
съобщи, че BP води пре-
говори с кувейтския фонд 
Kuwait Investment Office за 
увеличаване на дела му в 
компанията от 1.75 на 10%. 
Като потенциални инвести-
тори се спрягат и петрол-
ните гиганти ExxonMobil, 
Total и Royal Dutch Shell.

Разходи
Досега BP е изплатила 3.12 
млрд. USD за петролния 
разлив в Мексиканския за-
лив, предаде BBC. Около 
95% от сумата са разходи по 
ограничаването и почиства-
нето на нефтеното петно, а 
останалите 147 млн. USD са 
компенсации за засегнатите 
от катастрофата страни.

Според анализатори раз-

ходите ще продължат да се 
увеличават и ще надминат 
18% ръст спрямо миналата 
седмица (2.65 млрд. USD). 
Допълнително затруднение 
представлява временното 
спиране на почистващата 
работа след преминаването 
на урагана „Алекс” през за-
лива. Увеличава се и броят 
на въвлечените във въз-
становителния процес ра-
ботници, които достигнаха  
44 500 - с 5000 повече спря-
мо миналата седмица. 

Уверения
От компанията уверяват, 
че до август т.г. ще бъде 
завършено построяването 
на двата отводни кладене-
ца, чрез които трябва да се 
намали напрежението и да 
се отклони изтичащият от 
спуканата тръба петрол. 
Поради несигурността око-
ло успеха на операцията 
и заплахата от постоянно 
нарастващи разходи паза-
рът остава скептичен. В 
резултат на това възмож-
ността от поглъщане на 
нефтения гигант става все 
по-реална.

Инвеститор може да 
спаси BP от поглъщане

Банката се е освобо-
дила от общо шест 
подразделения за 750 
млн. GBP досега

Лондонската банкова група 
Lloyds Banking Group ще 
продаде портфейла си от 
дялови инвестиции за 332 
млн. GBP, предаде WSJ. 
Бизнесът ще се прехвърли 
на смесеното дружество 
Cavendish Square Partners 
LP, в което Lloyds ще държи 
30%, а английският частен 
инвеститор Coller Capital 

- останалите 70%.

По план
Сделката е част от плана на 
Lloyds за освобождаване от 
подразделения, които не са 
ключови за дългосрочната 
стратегия на банката. По този 
начин за последната година 
компанията продаде общо 
шест бизнеса за повече от 
750 млн. GBP. Анализатори 
прогнозираха цена на порт-
фейла от около 500 млн. GBP, 
но сделката реално фиксира 
стойност от 480 млн. USD. 
Портфейлът включва дялове 

в известни марки като кината 
Vue, веригата фитнес клубо-
ве David Lloyd и магазините 
за ризи TM Lewin.

Предистория
Сделката е резултат от ре-
шението на Европейската 
комисия от миналата година, 
според което Lloyds трябва да 
продаде част от активите си 
заради получената държавна 
помощ. След спасителния 
финансов пакет от правител-
ството 41% от Lloyds Banking 
Group стана собственост на 
британските данъкоплатци.
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Lloyds взима още 332 млн. GBP 
от продажба на активи

Западните компании 
с по-малко облигации
Инвеститорите се 
насочват към фирмен 
дълг на нововъзниква-
щите пазари

Силен ръст на корпоративни 
облигации от нововъзник-
ващите пазари се забелязва 
през тази година. В същото 
време компаниите в САЩ и 
Европа емитират много по-
малко дълг заради преориен-
тирането на инвеститорите 
към бързо развиващите се 
икономики, се казва в ана-
лиз на Bloomberg. По данни 
на Международния валутен 
фонд развиващите се дър-
жави ще отбележат ръст на 
БВП от 5.1% през 2010 г. 
в сравнение с едва 1.3% за 
индустриализирания свят.

Рязко нагоре
Компаниите от нововъзник-
ващите икономики са на-
брали общо 79 млрд. USD 
от продажбата на дългови 
книжа на международните 
пазари за последните шест 
месеца. Това е увеличение от 
146% в сравнение със същия 
период на миналата година. 
В САЩ пък са пласирани с 
29% по-малко корпоративни 
облигации, а спадът в Европа 
е 33%.

По-ниска доходност
За пръв път от три години 
насам доходността на дълго-
вите инструменти на компа-
ниите в нововъзникващите 
икономики е по-ниска от 
тази на съответните прави-
телства, показват индексите 
на JPMorgan Chase. През 

▶ Британската компания вече е получила предложения за инвестиции от Близкия 
изток снимка bloomberg

второто тримесечие на го-
дината средната доходност 
на корпоративните обли-
гации се е понижила с 24 
базисни пункта до 6.36%, 
докато тази на държавните 
ценни книжа се е свила с 9 
базисни пункта до 6.38%. 
Това се дължи на повише-
ния интерес към фирмените 
облигации и нежеланието 
на инвеститорите да купу-
ват държавен дълг заради 
кризата в Европа. В същото 
време ограниченото банково 
кредитиране кара компани-
ите да търсят финансиране 
от пазара. Местните власти 
също насърчават фирмите 
да емитират книжа, тъй ка-
то това ги прави по-малко 
зависими от банките.

Успешни примери
Миналата седмица най-го-
лемият руски трезор Сбер-

банк пласира петгодишни 
облигации на стойност 1 
млрд. USD. Емисия със съ-
щия обем планира и дър-
жавната банка за развитие 
Внешекономбанк. Само за 
три часа на 23 юни чешката 
енергийна компания CEZ 
пласира облигации за 500 
млн. EUR, като предложена-
та емисия беше презаписа-
на 2.5 пъти. America Movil 
на мексиканския милиар-
дер Карлос Слим набра 3.1 
млрд. USD от облигации в 
евро и паунди седмица по-
рано. Хонконгската Citic 
пък продаде десетгодишни 
облигации за 500 млн. USD. 
Средната доходност на кор-
поративните дългови книжа 
на нововъзникващите па-
зари обаче все още остава 
около два пъти по-висока 
от тази на западноевропей-
ските компании.

France Telecom се насочва  
към развиващите се страни
Компанията подготвя 
социален договор за 
900 млн. EUR за слу-
жителите си

Продажбите на France 
Telecom в развиващите се 
страни ще се удвоят до 2015 
г. Това се предвижда в петго-
дишния план на френската 
компания, който беше обя-
вен от главния изпълнителен 
директор Стефан Ришар. 
France Telecom планира на-
влизане на пазарите в Близ-
кия изток и Африка, както и 
привличане на 50% повече 
абонати. 

Приходи
През 2009 г. France Telecom 
отчете общи приходи от 45.9 
млрд. EUR, а прогнозите на 
компанията за продажбите 
само в развиващите се паза-
ри през 2015 г. възлизат на 
7 млрд. EUR. Това е двойно 
повече спрямо сегашните 
нива. Френският телеком ще 
увеличи абонатите на из-
вестната си марка Orange от 
сегашните 200 млн. до 300 
млн. през 2015 г., или 5% от 
цялото население на Земята. 

Социален договор
Компанията планира и да 
увеличи броя на служите-

лите си във Франция с 10 
хил. през следващите три 
години. В момента телеко-
мът осигурява работа на 181 
хил. души. Ще бъде изгот-
вен нов социален договор, 
чрез който да се подобри ра-
ботната среда във фирмата. 
Корпоративната стратегия 
се наложи, след като през 
изминалата година няколко 
служители на компанията 
се самоубиха поради пре-
комерен стрес. Новият до-
говор е на обща стойност 
900 млн. EUR. В сумата не 
се включват евентуалните 
спестявания от планове за 
ранно пенсиониране.

10
▶ хил. нови работници ще 
наеме френският теле-
ком през следващите три 
години

5
▶ процента от цялото 
население на Земята ще 
бъдат абонати на orange 
до 2015 г.

Ипотеки
Сбербанк  
и АИЖК  
планират eмисии
▶ Руската сбербанк и 
агенцията за ипотечно 
жилищно кредитиране 
(аиЖк) в страната пла-
нират да издадат еми-
сии ипотечни облигации. 
идеята е свързана с ини-
циативата за покупка на 
семейни жилища, подета 
от президента Дмитрий 
медведев през 2008 г.
▶ аиЖк ще предложи 
книжа, обезпечени с 

жилищни заеми, през сеп-
тември, казаха от дър-
жавната институция. 
▶ Емисията ще е на стой-
ност 6 млрд. rUb и се 
очаква да получи същия 
рейтинг като на дър-
жавните ценни книжа. 
Русия се оценява с baa1 
от moody’s и с bbb от 
Standard&Poor’s.
▶ Това ще бъде втората 
емисия облигации за аген-
цията за последните две 
години. 
▶ сбербанк пък подготвя 
пласирането на дебют-
ната си емисия ипотечни 
облигации през 2012 г.
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Мерни единици:  1 bu. соя = 27.216 кг ; 1 bu. царевица = 25.4016 кг ; 1USd  = 1 U.S. cent
1bu. овес = 15.4224 кг; 1 lb. = 0.4536 кг ; 1 cwt = 50 кг.; 1 gal. = 3.785 л ;  1 MT = 1000 кг

Борси:   CBOT - Чикагска стокова борса; CME - Чикагска търговска борса; 
NYBOT - Нюйоркска стокова борса; ASE - Австралийска стокова борса 

Източник: Bloomberg

Вид	 Борса	 Единица	 Цена	 3м.
Мед LME USD/т 6440 6470
Калай LME USD/т 17250 17289
Олово LME USD/т 1731,5 1760
Цинк LME USD/т 1765 1803
Алуминий LME USD/т 1912 1936
Никел LME USD/т 18775 18758
Алуминиева сплав LME USD/т 1851 1860

Вид	 Борса	 Единица	 Купува	 Продава
Злато LME USD/тр.у. 1207,55 1208
Сребро LME USD/тр.у. 17,76 17,8
Платина LME USD/тр.у. 1501 1506,85
Паладий LME USD/тр.у. 426,6 429,6
Родий LME USD/тр.у. 2450 2500

▶ Цени на благородни метали

▶ Спот цени на цветни метали

Вид	 Борса	 Единица	 Юли	 Август
Суров петрол NYMEX USD/б 72,35 72,35
Брент ICE USD/б 72,04 72,2
Газьол ICE USD/т 619,25 619,25
Природен газ NYMEX USD/MMBtu 4,73 4,73
Бензин 95 NYMEX USD/т 678 -
Нафта NYMEX USD/т 598 -

Вид	 Разновидност	 Борса	 Единица	 Юли
Пшеница Soft Red CBT USD/т 184,82
Царевица Yellow CBT USD/т 151,28
Ечемик Feed ASX USD/т 191,75
Памук No.2 NYBOT USD/т 1665,12
Какао  NYBOT USD/т 2971,00
Кафе Arabica NYBOT USD/т 3622,13
Соя No.2 ICE USD/т 332,80
Захар White NYSE LIFFE USD/т 504,00

▶ Цени на петрол и петролни 
продукти

▶Фючърси на агрокултури

Валутният курс за митнически цели е курсът 
на БНБ определен в предпоследната сряда от 
месеца и публикуван този или на следващия ден, 
който се използва през следващия календарен 
месец, освен ако не бъде заменен от курса 
определен по чл. 91 от ППЗМ. Курсовете сa 
валидни до 24.00 часа на 31.07.2010.

„Ти Би Ай Асет Мениджмънт” ЕАД - Цени при прехвърляне за дата 6.07.2010 г.

ПРЕХВЪРЛЯНЕ ОТ:

ПРЕХВЪРЛЯНЕ В:
Ти Би Ай  Евробонд

(Емисионна 
ст-ст)

Ти Би Ай Комфорт
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Хармония
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Динамик
(Емисионна

 ст-ст)
Ти Би Ай Евробонд  
Ти Би Ай Комфорт
Ти Би Ай Хармония
Ти Би Ай Динамик
Цените са в лева и са валидни за поръчки, подадени предишния работен ден. Разходите за емитиране на една акция 
или един дял са включени в горепосочените цени.
Цената на обратно изкупуване на една акция/един дял на съответния фонд, от който е прехвърлянето е равна на 
Нетната стойност на активите на една акция или на един дял на този фонд.

Валута	 Код	 За		 Стойност	
Currency	 Code	 For	 Rate	
Австралийски долар AUD 1 1,39
Бразилски реал BRL 10 8,9
Канадски долар CAD 1 1,54
Швейцарски франк CHF 1 1,44
Китайски ренминби юан CNY 10 2,34
Чешка крона CZK 100 7,6
Датска крона DKK 10 2,63
Естонска крона EEK 10 1,25
Британска лира GBP 1 2,38
Хонконгски долар HKD 10 2,05
Хърватска куна HRK 10 2,72
Унгарски форинт HUF 1000 6,98
Индонезийска рупия IDR 10000 1,76
Исландска крона ISK 100 3,45
Японска йена JPY 1000 6,74
Южнокорейски вон KRW 100 1,77
Литовски литаc LTL 1000 1,34
Латвийски лат LVL 10 5,66448
Мексиканско песо MXN 1 2,76
Малайзийски рингит MYR 10 1,27
Норвежка крона NOK 10 4,93
Новозеландски долар NZD 10 2,47
Филипинско песо PHP 10 1,13
Полска злота PLN 100 3,46
Нова румънска лея RON 10 4,81
Руска рубла RUB 10 4,63
Шведска крона SEK 100 5,14
Сингапурски долар SGD 10 2,06
Словашка крона SKK 10 1,15
Тайландски бат THB 100 4,92
Нова турска лира TRY 10 1,02
Щатски долар USD 1 1,59
Южноафрикански ранд ZAR 10 2,11

▶ Курсове за 
митнически  
оценки

За	дата	05.07.2010	г.

Фондове,	управлявани	от		 Клас		 Валута	 Емисионна	стойност		 Цена	при	
"Пайъниър	Инвестмънтс	Австрия"	 дялови	 	 (нетна	стойност	на		 обратно	изкупуване
	 единици	 	 активите	на	единица		 	(нетна	стойност	на	
	 	 	 +	такса	за	издаване)	 активите	на	единица)

Фондове Пайъниър Австрия 
Гарантирана кошница 2010 ИР* EUR 1094,11 1126,93

Дялови единици от фондовете, управлявани от Пайъниър Инвестмънтс Австрия, могат да бъдат придобивани чрез следните клонове на 
“Ейч Ви Би Банк Биохим” АД: “Аксаков” №5 - отдел “Частно банкиране”, “Централен”, “Батемберг”, “Европа”, “Витоша”, “Южен парк” (София), 
“Варна”, “Пловдив” и “Бургас”. Предишни резултати на фондовете не гарантират същото представяне в бъдеще. Стойността на инвестицията 
и доходът от нея могат да се увеличат или да намалеят и няма гаранци - от Пайъниър Инвестмънтс Австрия, групата на “Банк Аустрия 
Кредитанщалт” или друго трето лице - за възвращаемост на първоначално инвестираните суми. 
*Изцяло	реинвестиращи

Взаимен	фонд
Нетна	стойност	
на	активите	на	

дял	(НСАД)

Емисионна	
стойност		

(цена	при	покупка)

Цена	при	
обратно	

изкупуване
Цени	за	1	дял	за	05/07/2010

ОТП Централно-европейски фонд в акции € 1,045082 € 1,065984 € 1,039857
ОТП Международен фонд в акции - Ю Би Ес 
Фонд на фондовете € 0,829634 € 0,846227 € 0,825486

ОТП - Ди Ви Ес Фонд на Фондовете в акции 
от развиващи се пазари € 0,813300 € 0,829566 € 0,809234

Цените са валидни за поръчки, подадени на 30/06/2010 г.  Включените в цените разходи са както 
следва: при придобиване - 2.00% от НСАД, но не по-малко от 10 евро (левовата им равностойност) 
по една поръчка; при обратно изкипиване - 0.50% от НСАД. 

Цени	за	1	дял	за	6/07/2010
ДСК Фонд Паричен Пазар 1,131691 лв. 1,131691 лв. 1,131691 лв.
Цените са валидни за поръчки подадени на 6/07/2010 г. Няма разходи при емитиране и обратно 
изкупуване на дялове на фонда. Информация може да се получи от Call Center на “Банка ДСК” ЕАД на 
тел. 0700 10 375 на цената на един градски разговор и на интернет страниците www.dskbank.bg и 
www.otpbank.hu 

02.07.2010	г.

156,77 156,01 155,24 154,86 152,95 152,95   
11,78 11,72 11,66 11,63 11,49 11,49   
86,16 85,74 85,32 84,90 83,65 83,65   
99,01 98,53 98,05 97,57 96,13 96,13   
768,60 764,87 761,13 757,40 746,21 746,21   
158,78 158,02 157,27 156,51 151,22 151,22   
78,15 77,77 77,39 77,02 75,14 75,14   
153,62 152,88 152,14 151,40 147,71 147,71   
292,60 291,21 289,82 288,42 278,67 278,67   
192,19 191,28 190,36 189,45 183,04 183,04   
234,53 233,41 232,29 231,18 223,36 223,36   
81,41 81,02 80,63 80,24 77,53 77,53   
225,26 224,18 223,11 222,04 214,53 214,53   

до	15.00	ч.	на	30.06.2010	г.

N/A 13.1443 11.7936 7.9236
320.2916 N/A 11.7531 7.8964
321.8875 13.0340 N/A 7.8575
321.8875 13.0340 11.6952 N/A

▶ Котировки на взаимните фондове
Фонд

Тип  Ем. ст/ст  ЦОИ     Доходност и Риск  
       От началото   Стандартно За последните  От началото Начало на публ. 
       на годината  отклонение 12 мес.  на публ. предл. предлагане
       (не се анюализира)    (анюализирана) 
 за поръчки за поръчки за поръчки след края преди края       
 над 20000 лв от 2000 до 20000 под 2000 лв  на 2-та год. на 2-та год.

Аврора Капитал АД
Аврора кепитъл - балансиран
Аврора кепитъл - global commodity fund
ДФ Аврора Кепитъл Югоизточна Европа
Актива Асет Мениджмънт АД 
Дф Актива Високодоходен
ДФ Актива Балансиран
Астра Асет Мениджмънт АД 

ДФ Астра Кеш
ДФ Астра Баланс
ДФ Астра Плюс
БенчМарк Асет Мениджмънт АД 
ДФ БенчМарк Фонд-1 Акции и Облигации
ИД БенчМарк Фонд-2 Акции
ДФ БенчМарк Фонд-3 Сектор Недвижими Имоти
ДФ БенчМарк Фонд-4 Енергетика
ДФ БенчМарк Фонд-5 ЦИЕ
БенчМарк Фонд-6 Паричен
Болкан Капитал Мениджмънт АД
ДФ БКМ Балансиран Капитал
ДФ Европа
ДФ Балкани
Варчев Мениджинг Къмпани ЕАД
ДФ Варчев високодоходен фонд
ДФ Варчев Балансиран фонд
ДСК Управление на активи АД 
ДФ ДСК Стандарт
ДФ ДСК Баланс
ДФ ДСК Растеж
ДФ ДСК Имоти
ДФ „ДСК Евро Актив”
Елана Фонд Мениджмънт АД 
ДФ Елана Балансиран Евро Фонд
ДФ Елана Балансиран Доларов Фонд
ИД Елана Високодоходен Фонд
ДФ Елана Фонд Паричен Пазар
ДФ Елана Долар Фонд
ДФ Еврофонд
Златен Лев Капитал АД 
ИД Златен лев 

ДФ Златен лев Индекс 30  
Капман Асет Мениджмънт АД 

ДФ Капман Фикс 
ИД Капман Капитал
ДФ Капман Макс
Карол Капитал Мениджмънт ЕАД 
ИД Адванс Инвест
ДФ Адванс Източна Европа
Адванс IPО Фонд 
КД Инвестмънтс ЕАД
ДФ КД Облигации България
ИД КД Пеликан
ДФ КД Акции България
КТБ Асет Мениджмънт АД 

КТБ Балансиран Фонд
КТБ Фонд Акции
ОББ Асет Мениджмънт АД
ДФ ОББ Платинум Облигации
ИД ОББ Балансиран Фонд
ДФ ОББ Премиум Акции
ДФ ОББ Патримониум Земя
Оверон Финанс АД
ДФ Оверон ПРЕСТО
ПФБК Асет Мениджмънт АД 

ДФ ПИБ- Авангард
ДФ ПИБ- Класик
ДФ ПИБ- Гарант
Райфайзен Асет Мениджмънт (България) ЕАД  
Райфайзен (България) Фонд Паричен Пазар
Райфайзен (България)  Фонд Облигации
Райфайзен (България)  Балансиран Фонд
Райфайзен (България) Фонд Акции
Райфайзен (България) Балансиран Доларов Фонд
Райфайзен (България) Фонд Защитена Инвестиция в Евро

Свободен период от 29.04.2010 до 8.05.2010
Лимитиран период” от 9.05.2010 до 7.08.2010

Сентинел Асет Мениджмънт АД
Договорен фонд Сентинел - Рапид
Договорен фонд Сентинел - Принсипал

Стандарт Асет Мениджмънт АД
ДФ Стандарт Инв. Балансиран Фонд
ДФ Стандарт Инв. Високодоходен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Международен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Консервативен Фонд
Статус Капитал АД  

Статус Нови Акции
Статус Финанси

ДФ Статус Глобал ETFs
Ти Би Ай Асет Мениджмънт ЕАД 
ИД Ти Би Ай Евробонд
ДФ Ти Би Ай Комфорт
ДФ Ти Би Ай Хармония
ДФ Ти Би Ай Динамик
ДФ Ти Би Ай Съкровище
ЦКБ Асетс Мениджмънт ЕАД 
ЦКБ Лидер
ЦКБ Актив
ЦКБ Гарант
Юг Маркет Фонд Мениджмънт АД 
ДФ Юг Маркет Максимум
ДФ Юг Маркет Оптимум

Източник: БАУД (www.baud.bg)  

балансиран 4.5114 4.5340 4.6919 4.5114  4.4212   -12.39% 14.53% -16.66% -27.69% 21.01.2008
фонд в акции 6.3644 6.3962 6.3644 6.3644  6.2371   -10.15% 14.33% -12.54% -16.85% 23.01.2008
високодоходен 10.1226 10.2744 10.5275 0.0000  0.0000   0.63% N/A N/A N/A 23.09.2009
             
фонд в акции 2.2385    2.2385    -10.18% 27.47% -4.17% -58.63% 12.11.2007
балансиран 2.6520    2.6520    -10.85% 24.08% -6.76% -52.24% 12.11.2007

паричен пазар 11.1300  11.1244  11.1077 11.1188 11.1188 11.1244 3.56% 0.13% 6.91% 6.32% 06.10.2008
балансиран 10.5535  10.5010  10.3960 10.4485  0.0000 -1.95% 4.71% 4.26% 2.89% 06.10.2008
фонд в акции 9.5092  9.4619  9.3200 9.3673  0.0000 -7.96% 8.62% -0.14% -3.17% 06.10.2008
             
балансиран 13.3787    13.2462    -1.31% 6.41% 2.94% 6.36% 14.12.2005
фонд в акции 7.7784    7.7014    -8.06% 13.38% -5.51% -5.27% 01.03.2006
фонд в акции 4.9068    4.8582    -17.00% 11.91% -13.96% -16.41% 21.06.2006
фонд в акции 7.4823    7.2644    -8.28% 14.60% 3.17% -12.39% 05.02.2008
фонд в акции 10.4014    10.0984    -1.59% 11.77% 6.57% 0.41% 05.02.2008
паричен пазар 11.8432    11.8432    4.39% 0.21% 8.96% 8.43% 03.06.2008
     до 2 г.  над 2 г.      
фонд в облигаци 80.0122    79.7322  80.0122  -3.52% 2.44% 2.69% -5.54% 20.11.2006
фонд в акции 46.6785    46.4451  46.6785  -10.05% 2.59% -7.86% -14.77% 20.11.2006
фонд в акции 64.0046    63.6846  64.0046  -7.16% 4.51% 6.37% -13.12% 03.10.2007
             
фонд в акции 93.1296    91.7430    -9.96% 2.82% -8.06% -2.28% 04.01.2007
балансиран 77.2188    76.0692    -7.46% 1.64% -7.83% -8.69% 25.06.2007
             
фонд в облигаци 1.29419    1.29161    3.54% 0.82% 6.49% 5.75% 01.12.2005
балансиран 1.05008    1.04380    -2.71% 5.98% 3.44% 1.00% 01.12.2005
фонд в акции 0.71682    0.70617    -8.30% 13.53% 5.46% -7.58% 01.03.2006
фонд в акции 0.72673    0.72239    -0.99% 1.96% 1.58% -12.91% 07.03.2008
ниско рисков 1.04351    1.04039    1.72% 0.38% 3.65% 3.55% 07.05.2009

балансиран 99.5113    98.5211    -3.62% 9.42% 2.92% -0.22% 07.12.2005
балансиран 105.9865    104.9319    -3.90% 8.29% 0.37% 1.23% 06.03.2006
фонд в акции 84.4287    83.1717    -6.79% 13.66% 2.78% -2.00% 20.06.2005
паричен пазар 120.0411    120.0411    4.49% 0.63% 6.32% 7.05% 31.10.2007
ниско рисков 92.9601    92.5886    2.97% 2.96% -5.84% -3.01% 01.02.2008
ниско рисков 105.2265  105.1214  104.8060  105.1214  2.64% 1.39% 5.12% 5.05% 01.07.2009

балансиран 4.4646     4.4378     -9.21% 10.90% 1.17%*** 4.27% 08.07.1999
 до 100 000 лв от 100 001 до 1 000 000 лв.  над 1 000 000 лв.
фонд в акции 0.8924  0.8880  0.8858                           0.8814     -16.14% 17.02% -6.25%*** -10.70% 01.06.2009
             
ниско рисков 10.0100    0.0000    -7.82% N/A -4.98% N/A 01.06.2010
балансиран 17.2664     17.1460     N/A 8.35% N/A 9.98% 28.09.2004
фонд в акции 10.7548    10.6052     -11.88% 12.54% -7.51% 1.48% 05.01.2006
             
фонд в акции 1.1682     1.1509     -9.84% 14.32% 3.74% 1.50% 10.05.2004
фонд в акции 0.7162     0.7056    2.65% 22.52% 25.64% -8.89% 04.10.2006
фонд в акции 0.9095     0.8961    3.73% 20.79% 1.89% -4.11% 23.11.2007
 до 100 000 лв.  над 100 000 лв.          
фонд в облигаци 129.6042  129.4105  129.1522    2.54% 3.32% 5.22% 6.32% 04.05.2006
балансиран 14.0884  14.0884  13.9489    -6.38% 8.35% -3.29% 1.82% 17.12.2004
фонд в акции 0.6902  0.6835  0.6767    -7.88% -7.88% 0.46% -8.93% 04.05.2006
             
балансиран 787.4578    781.5666    0.97% 6.32% 11.98% -9.95% 09.05.2008
фонд в акции 705.0068    699.7325    -0.56% 7.96% 13.80% -13.76% 09.05.2008
             
фонд в облигаци 11.1606    11.1606    2.68% 1.90% 5.75% 2.51% 30.01.2006
балансиран 115.0975    115.0975    -4.10% 7.13% 3.71% 1.50% 30.01.2005
фонд в акции 6.3086    6.3086    -10.44% 16.07% 7.67% -9.88% 30.01.2006
фонд в акции 9.8892    9.8892    -1.79% 1.98% 0.01% -0.78% 30.01.2009
             
фонд в акции 8.5203    0.0000    N/A N/A N/A N/A 25.06.2009
 за поръчки до 100 000 лв  за поръчки над 100 000 лв          
фонд в акции 0.4869  0.4845  0.4821    -7.50% 8.39% -3.04% -24.19% 19.11.2007
балансиран 0.7228  0.7203  0.7178    -3.17% 3.82% -0.12% -11.78% 19.11.2007
ниско рисков 0.9876  0.9861  0.9846    2.41% 1.53% 6.31% -0.53% 19.11.2007
 до 50 000 лв / 40000 USD  над 50 000 лв / 40000 USD          
консервативен 1.2483  1.2464  1.2445   3.06% 0.38% 7.55% 5.26% 16.03.2006
консервативен 1.2735  1.2697  1.2659   3.90% 1.12% 8.67% 5.71% 16.03.2006
балансиран 0.8549  0.8515  0.8481   -1.67% 4.79% 0.75% -3.67% 16.03.2006
фонд в акции 0.6281  0.6250  0.6219   -6.91% 9.03% -3.28% -10.36% 16.03.2006
балансиран 0.7317  0.7288  0.7259   -4.13% 6.25% -1.94% -12.40% 11.02.2008
консервативен            19.01.2010
 0.0000  0.0000  0.0000   N/A N/A N/A N/A 
 1.0203  1.0203  0.9693   N/A N/A N/A N/A 
 
паричен пазар 1.1712    1.1712   2.23% 0.22% 4.18% 3.68% 15.11.2005
балансиран 1.0050    до 90 дни  над 90 дни  -0.92% 3.97% 5.89% -0.10% 12.09.2005
     0.9900  1.0000      

балансиран 7.0282    7.0282   -14.44% 12.28% -2.94% -7.79% 01.03.2006
фонд в акции 6.1088    6.1088   -12.86% 14.56% 2.22% -10.72% 01.03.2006
фонд в акции 2.7291    2.7291   -2.69% 16.08% 4.26% -32.92% 05.04.2007
консервативен 10.4040    10.4040   -0.24% 1.78% 1.18% 2.57% 12.12.2008
 клас А за поръчки клас А за поръчки клас А за поръчки клас  В Клас А          Клас В при изпълнена      Клас В при прекратена
 до 20000 лв над 20000 до 300000 над 300000    инв. схема инв. схема
фонд в акции 0.7253 0.7217 0.7200 0.7146 0.7146 0.7182  0.7003 -1.52% 13.62% 3.07% -7.83% 22.05.2006
фонд в акции 0.3978 0.3958 0.7200 0.3919 0.3919 0.3939  0.3841 -4.65% 17.93% 17.12% -25.53% 02.05.2007
 за поръчки до 250 000 евро  за поръчки над 250 000 евро  Цена       
фонд в акции 100.8855  99.6462                                                        98.9025   N/A N/A N/A N/A 03.05.2010

фонд в облигаци 319.1745    318.6957    2.27% 0.23% 4.87% 7.24% 17.11.2003
ниско рисков 12.9692    12.9044    -0.01% 2.96% 5.84% 5.92% 27.12.2005
балансиран 11.5794    11.4636    -3.76% 6.04% 3.33% 3.30% 27.12.2005
фонд в акции 7.7797    7.7019    -9.78% 12.18% 1.26% -5.12% 07.09.2005
балансиран 20.0107    20.0107    -1.33% 3.43% 2.19% 0.02% 08.10.2007
              
фонд в акции 6.5260    6.4934    -3.57% 6.67% -2.56% -12.91% 01.06.2007
балансиран 7.9437    7.9040    -2.44% 6.08% -1.32% -7.18% 01.06.2007
консервативен 11.3583    11.3300    4.46% 3.26% 10.09% 4.52% 04.09.2007
             
фонд в акции 1.1524    1.1294    -5.80% 6.42% -2.75% 3.81% 18.09.2006
балансиран 1.0213    1.0111    -3.05% 3.79% -0.04% 1.03% 10.06.2008

Piraeus	Funds Цени за дата 1.07.2009

	 Тип Валута Емисионна 
стойност

Цена на  обр. 
изкупуване

АКЦИИ НА МЕСТНИ КОМПАНИИ Високодоходен EUR 6,5928 6,3524

АКЦИИ НА ДИНАМИЧНО РАЗВИВАЩИ 
СЕ МЕСТНИ КОМПАНИИ Високодоходен EUR 0,6015 0,5796

МЕСТЕН БАЛАНСИРАН ФОНД Балансиран EUR 2,4285 2,3807

УНИВЕРСАЛЕН ФОНД - “РАСТЕЖ”  
– Фонд от фондове Високодоходен EUR 8,9262 8,5796

УНИВЕРСАЛЕН БАЛАНСИРАН ФОНД 
– Фонд от фондове Балансиран EUR 9,8296 9,5412

УНИВЕРСАЛЕН КОНСЕРВАТИВЕН 
ФОНД – Фонд от фондове Консервативен EUR 10,3631 10,1589

Местните фондове на Пиреос Асет Мениджмънт инвестират във фин. инструменти търгувани 
на гръцкия капиталов пазар.Фондовете от типа “Фонд от фондове” са с инвестиционна насоче-
ност изцяло към международните капиталови пазари. С Условията за дистрибуция можете да 
се запознаете, в клоновете на Банка Пиреос България АД, на адрес:www.piraeusbank.bg или на  
24 - часовия телефон за клиенти 0 700 12 002 (на цената на един градски разговор за цялата стра-
на).

Валута	 Код	 За		 Стойност	 Разлика
Currency	 Code	 For	 Rate	 Difference
ЕВРо	 EUR	 1	 1,96	 0
АВСТРАЛИйСКИ ДОЛАР AUD 1 1,31123 -0,00459
БРАЗИЛСКИ РЕАЛ BRL 10 8,81998 0,07962
КАНАДСКИ ДОЛАР CAD 1 1,46581 -0,00033
ШВЕйЦАРСКИ ФРАНК CHF 1 1,46779 0,00560
КИТАйСКИ РЕНМИНБИ ЮАН CNY 10 2,30347 0,00152
ЧЕШКА КРОНА CZK 100 7,64414 0,04957
ДАТСКА КРОНА DKK 10 2,62482 -0,00056
ЕСТОНСКА КРОНА EEK 10 1,25000 0,00000
БРИТАНСКА ЛИРА GBP 1 2,36354 -0,00659
ХОНКОНГСКИ ДОЛАР HKD 10 2,00380 0,00385
ХЪРВАТСКА КУНА HRK 10 2,71911 0,00022
УНГАРСКИ ФОРИНТ HUF 1000 6,83379 -0,01196
ИНДОНЕЗИйСКА РУПИЯ IDR 10000 1,72219 0,00271
ИНДИйСКА РУПИЯ INR 100 3,33680 0,00603
ИСЛАНДСКА КРОНА ISK 1000 6,74424 0,00000
ЯПОНСКА йЕНА JPY 100 1,77916 -0,00081
ЮЖНОКОРЕйСКИ ВОН KRW 1000 1,27580 0,00752
ЛИТОВСКИ ЛИТАC LTL 10 5,66448 0,00000
ЛАТВИйСКИ ЛАТ LVL 1 2,75741 0,00156
МЕКСИКАНСКО ПЕСО MXN 10 1,18901 -0,00446
МАЛАйЗИйСКИ РИНГИТ MYR 10 4,86452 0,03137
НОРВЕЖКА КРОНА NOK 10 2,42689 0,00120
НОВОЗЕЛАНДСКИ ДОЛАР NZD 1 1,07575 -0,00745
ФИЛИПИНСКО ПЕСО PHP 100 3,35978 0,00990
ПОЛСКА ЗЛОТА PLN 10 4,73934 0,03160
НОВА РУМЪНСКА ЛЕЯ RON 10 4,59903 0,05196
РУСКА РУБЛА RUB 100 5,00998 0,00531
ШВЕДСКА КРОНА SEK 10 2,03743 -0,01013
СИНГАПУРСКИ ДОЛАР SGD 1 1,11992 0,00128
ТАйЛАНДСКИ БАТ THB 100 4,81281 0,00390
НОВА ТУРСКА ЛИРА TRY 10 9,96855 0,06160
ЩАТСКИ ДОЛАР USD 1 1,56079 0,00211
ЮЖНОАФРИКАНСКИ РАНД ZAR 10 2,01696 -0,00061
ЗЛАТО (1 ТРОй УНЦИЯ) XAU 1 1887,12000 -6,45000

▶ Kурсове на чуждестранни валути

Обменни курсове на чуждестранните валути към левa за 6.07.2010 година. 
Тези курсове се основават на чл. 29, ал. 2 от Закона за БНБ и референтните курсове на ЕЦБ 
за съответния ден, и се прилагат за целите на статистическата и счетоводната отчетност.

Договорен фонд

Стойност	за	един	дял	05.07.2010	г Доходност

Емисионна 
стойност

Цена на обр. изк. От началото на 
годината За последните 12 

месеца
до 90 дни над 90 дни (Не се анюализира)

Сентинел	-	Принсипал 1.0050	лв. 0.9900		лв. 1.0000	лв. -	0,92% 	5,89%

Сентинел	-	Рапид 1,1712	лв. 1,1712	лв. 2,23% 4,18%

За ДФ „Сентинел – Принсипал” разходите по емитирането в размер на 0,5 % и по обратното изкупуване в размер на  
1 % от НСА на един дял са включени в емисионната стойност, респективно в цената на обратно изкупуване за дялове, 
държани по-малко от 90 дни. За ДФ „Сентинел – Рапид” емисионната стойност и цената на обратно изкупуване са 
равни на НСА на един дял.

Цените	са	валидни	за	поръчки,	подадени	на	2	юли	2010	г.

www.sentinel-am.bg
тел. 02/ 980 14 26
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Захарта 
се нареди 
сред най-

печелившите 
на пазара, като 
добави 10 USD от 
стойността си. 
Големият интерес 
от страна на 
инвеститорите беше 
сред основните 
причини за това

Цената на 
златото 
отбеляза 

понижение и по 
време на вчерашна-
та сесия в Лондон 
достигна 1206.78 
USD/тр.у.  
Основната причина 
за това беше еврото, 
което загуби нови 
0.31%

По време 
на бор-
совата 

сесия в понедел-
ник измерителят 
добави 73 пункта 
към стойността 
си. С постигането 
на тези резултати 
индексът се нареди 
сред малкото пече-
ливши в Европа

индекс на деня

0.78
▶ процента се повиши 
испанският индекс  
Ibex 35 и достигна  
9323.4 пункта

стока на деня

2.58
▶ процента спечели 
нерафинираната захар 
по време на вчерашна-
та борсова сесия и дос-
тигна 368.17 USD/т

Китай ограничава вноса на въглища 
Китай предприема 
поредна стъпка за на-
маляването на инфлаци-
ята и постигане на един 
по-балансиран иконо-
мически ръст, който да 
попречи на икономика-
та да „прегрее”. Сред 
многото предприети 
конкретни действия идва 
и сегашното решение на 
държавните ръководи-
тели да ограничат вноса 
на въглища отвън. Друга 
причина за редуцирането 
на вноса е и голямата 
ценова разлика от 47% 
в полза на вносители-
те спрямо ресурсите, 
добивани от държавните 
мини.

През 2009 г. Китай от 
износител се превърна в 
нетен вносител на въгли-
ща заради все по-голяма-
та нужда от енергийни 
източници, която изпит-
ваха стоманодобивните 
предприятия и топлоеле-
ктрическите централи. 
За последната година 
страната е внесла повече 
от 126 млн. т въглища. 
Това доведе до почти 
50% разлика в цената на 
суровината, търгувана на 

световните борси, и тези, 
на които се внасят въгли-
щата в Китай. На борсата 
в Ню Йорк фючърсите 
на термичните въглища 
с доставка през август се 
търгуваха за 62.43 USD/т, 
докато цената, на която 
са внасяни в Китай, е 
стигнала 111 USD/т.
Свиването на вноса 
от страна на Китай ще 
удари най-силно про-
изводителите в Южна 

Африка, Колумбия, САЩ 
и Канада, тъй като тези 
държави преориентираха 
почти изцяло износа си 
към Азия заради глобал-
ната криза, свила търсе-
нето навсякъде другаде. 
От началото на годината 
износът на четирите 

държави е съставлявал 
11% от вноса на Китай, 
като за сравнение през 
2009 г. тази цифра е била 
едва 3.7%.

На 25 юни Национал-
ната комисия за разви-
тие и реформиране на 

Китай издаде постано-
вление, с което запо-
вядват на държавните 
металургични предпри-
ятия да се въздържат от 
търговия на спот пазара, 
както и да се правят 
каквито и да е поправки 
в досега сключените 

годишни договори за 
доставка. С това се цели 
да се избегне досегаш-
ната „порочна” практика 
вносителите да продават 
продукцията си на цени, 
многократно по-високи 
от договорените по-
рано.

На борсата 
в Ню Йорк 

фючърсите на 
термичните 
въглища с доставка 
през август се 
търгуваха за 62.43 
USD/т

Георги Георгиев 
ggeorgiev@pari.bg

▶ разликата в цената на въглищата, добивани в държавните мини, и тези, внасяни отвън, стига 47%

Петролът спечели от затворените 
пазари в Съединените щати

На борсата 
в Ню Йорк 

фючърсите на 
петрола за август се 
търгуваха при цена 
72.22 USD/б, което е 
ръст от 0.11%

Георги Георгиев 
ggeorgiev@pari.bg

▶ Данните, идващи от Китай и саЩ, не вещаят ни-
що добро за цената на петрола през тази седмица
 Снимки BloomBerg

Цената на суровия 
петрол отчете първа 
печеливша сесия, след 
като загуби предишни-
те пет. За мнозина това 
повишение ще остане ед-
нократен акт и се дължи 
на затворените пазари в 
САЩ заради национал-
ния празник на страната. 
По време на вчерашната 
борсова търговия петро-
лът се движеше при нива 
от 72.3 USD/б, което е 
нищожно в сравнение с 
8.5% спад само за една 
седмица. В петък цената 
на нефта слезе до най-ни-
ските си нива от послед-
ните шест седмици.
Опасенията на инвести-
торите продължават да 
са налице, особено след 
изнасянето на данните 
за намалелите продажби 
на автомобили през юни 
в Китай. Това заедно 
със забавянето при 
ръста на икономиката 
на азиатската държава и 
намалелите със 125 хил. 
новоназначени работни-
ци в неселскостопанския 

Еврото отново с ръст 
спрямо долара
Еврото успя да задържи 
добрите си позиции спрямо 
американския долар и вче-
ра. Двойката EUR/USD не 
намери конкретна посока 
на фона на слабия иконо-
мически календар от деня и 
почивния ден в Щатите. В 
края на миналата седмица 
най-търгуваният валутен 
крос поскъпна с над 2%, 
достигайки най-високото 
си ниво от 21 май насам. 
Недоверието спрямо 
щатските пари дойде след 
публикуването на разочаро-
ващите новини за заетостта 
зад океана. Така единната 
валута се настани трайно в 
стойностите над психоло-
гическото 1.25 EUR/USD, 
където се търгуваше и 
вчера.

Моментната стабилност 
на еврото може да се тран-
сформира в по-силен възхо-
дящ импулс още до края на 
тази седмица. Страховете 
на инвеститорите около 
финансовите проблеми 
в еврозоната постепенно 
отшумяват, което намаля-
ва подкрепата и засилва 
натиска спрямо долара. В 
краткосрочен план „зеле-

петър Кръстев, 
„Бенчмарк Финанс” АД

Единната 
валута се 

настани трайно над 
психологическото 
1.25 EUR/USD, 
където се търгуваше 
и вчера

ните пари” най-вероятно 
ще опитат да коригират по-
сериозно последните силни 
спадове, но според анализа-
тори еврото вече се намира 
в по-изгодна позиция.

Двойката GBP/USD се 
понижи минимално снощи, 
след като инвеститорите 
прибраха част от натрупа-
ните печалби от четвъртък 
и петък. Над британската 
лира натежаха и лошите 
данни за бизнес активност-
та за сектора на услугите на 
Острова, които опровергаха 
оптимистичните експертни 
оценки и записаха пониже-
ние до 54.4 пункта.

сектор в САЩ не вещае 
нищо добро за цената до 
края на седмицата.
За Майк Уитнър, завеж-
дащ отдела по петролни 
проучвания в Societe 
Generale SA, изнесените 
данни за автомобило-
строенето в Китай са 
много обезпокояващи, 
но все пак глобалното 
търсене продължава да е 
голямо и това не предпо-
лага резки спадове под 
70 USD/б.
Премиерът на Китай Вън 

Дзябао също се опита да 
успокои пазарите, като 
заяви, че правителството 
няма да позволи драс-
тично намаляване на 
икономическия ръст, а ще 
поддържа стабилни нива.

На борсата в Ню Йорк 
фючърсите на петрола 
за август се търгуваха 
при цена 72.22 USD/б, 
което е ръст от 0.11%. 
При сорта Брент пови-
шението стигна 0.38% до 
71.92 USD/б.

Петрол
USD/б
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До края на юли изли-
зат индивидуалните 
резултати на финансо-
вите институции

Регулаторите от Европей-
ския съюз начело с Евро-
пейската централна банка 
решиха да разширят про-
веждането на т.нар. стрес 
тестове върху над 100 во-
дещи банки от Стария кон-
тинент, предаде Reuters. 
По този начин се цели об-
хващането на финансовите 
институции, които държат 
поне половината банкови 
активи във всяка страна 
членка на съюза. Досега 
се планираше тестовете 
да се приложат едва за 25 
големи европейски банки 
като германските Deutsche 
Bank и Commerzbank, 
френските BNP Paribas и 
Credit Agricole и британски-
те Royal Bank of Scotland, 
HSBC, Barclays и Lloyds.

Тестове
Тестовете ще се провеждат 
от национални регулаторни 
служби и ще се координи-
рат от базирания в Лондон 
Комитет на европейски-
те банкови надзорници. 
Критериите, които ще се 
поставят от националните 
надзорни органи, все още 
са в процес на обсъждане, 
но резултатите на отдел-
ните банки ще бъдат опо-
вестявани публично. Чрез 
контролните инструменти 
ще се симулират различни 
сценарии за справяне с фи-
нансовото напрежение при 
рецесия, като показателят, 
който ще бъде подложен 
на най-стриктна проверка, 
е т.нар. същински капитал 
на банките (капитал първо 
ниво). Според определени-
те от ЕЦБ прагове съотно-
шението между капитала и 
активите на финансовата 
институция не трябва да 
пада под 6%. Това е по-мал-
ко, отколкото акционерите 

Европа контролира банките си 
чрез стрес тестове

дането на сценарий за т.нар. 
шок на държавния дълг. 
Целта е да се предвидят 
и предотвратят случаи на 
проблеми с изплащането 
на държавния дълг подоб-
но на Гърция. Например 
Германия е известна с не-
желанието си да подлага 
финансовите си компании 
на твърде консервативни 
сценарии.

Оптимистични  
очаквания
Според европейските ре-
гулаторни органи стрес 
тестовете не би трябвало 
да разкрият сериозни про-
блеми при водещите 25 
банки, тъй като под натиска 
на публичното внимание те 

европейската цен-
трална банка ще раз-
шири обхвата на стрес 
тестовете, за да покрие 
по-големите институции 
в страните членки 
 снимки BloomBerg

▶

Публику-
ването на 

резултатите от 
стрес тестовете е 
важен елемент за 
възстановяване 
на доверието

обикновено са свикнали да 
приемат, но повече от зако-
новия минимум от 4%. За 
сравнение съотношението 
при германската Deutsche 
Bank е 11%. 

Сценарий
Друго изискване на Евро-
пейската комисия е провеж-

СЪОБЩЕНИЕ ЗА ПРОДАЖБА ЧРЕЗ ТЪРГ С ЯВНО НАДДАВАНЕ
Изх.№ 0512/2003/004120/22.06.2010

Подписаният, ЙОРДАНКА АТАНАСОВА, публичен изпълнител при Те-
риториална дирекция гр. София Офис гр. Благоевград, съобщавам, че по 
изпълнително дело № 512/2003 по описа на същата дирекция ще се проведе 
търг с явно наддаване, по реда на чл. 247 - чл. 250 от ДОПК, в сградата 
на Териториална дирекция на НАП гр. София Офис гр. Благоевград, ул. 
“Гьорче Петров” №2, на 20.07.2010 г., от 10.00 ч. на ½ идеална част от 
следния недвижим имот - находящ се в гр. Гоце Делчев, ул. “ Панаирски 
ливади “ № 13, представляващ дворно място от 700 кв.м. и построената 
върху имота двуетажна жилищна сграда, състояща се от мазе 100 кв.м.; 
партер 200 кв.м. – състоящ се от две помещения от по 100 кв.м.; с алу-
миниева дограма, пригодени и мебелирани за магазини. Първи жилищен 
етаж се състои от 2 бр. тристайни апартаменти с площ от 200 кв.м. 
Вторият  жилищен етаж с площ от 200 кв.м., при начална тръжна цена 
319 000.00 / триста и деветнадесет хиляди лева / лв. 

Огледът на недвижимия имот ще се извършва всеки присъствен ден 
от 12.07.2010 г. до 16.07.2010 г., от 10.00 ч. до 16.30 ч., на адрес: ГР.ГОЦЕ 
ДЕЛЧЕВ, УЛ.”ПАНАИРСКИ ЛИВАДИ” №13

Депозитът за участие в търга, в размер на 20 на сто от обявената 
начална продажна цена, трябва да постъпи по банков път до 16.07.2010г. в 
УНИКРЕДИТ БУЛБАНК АД IBAN : BG54 UNCR 96603320296613, BIC: UNCRBGSF, 
а доплащането на окончателната цена  в РАЙФАЙЗЕН БАНК ЕАД - IBAN: 
BG86 RZBB 9155 3320 0020 04, BIC: RZBB BGSF.

Условията и правилата за провеждане на търга, както и списък на 
вещите с тяхното описание и продажна цена са на разположение в сгра-
дата на Териториална дирекция на НАП гр. София Офис гр. Благоевград, 
ул. “Гьорче Петров” №2, и на страницата на НАП в ИНТЕРНЕТ на адрес: 
www.nap.bg.

За контакти: телефон 073 /  867928

Стрес тес-
товете не 

би трябвало да 
разкрият сериоз-
ни проблеми при 
водещите  
25 банки

Очаква-
нията са 

стрес тестове-
те да повлияят 
положително на 
инвестиционния 
климат

вече са били принудени да 
подобрят финансовото си 
положение. Притеснението 
идва от по-малките инсти-
туции като германските 
регионални и испански-
те спестовни банки, които 
според общото мнение не 
са разкривали изцяло про-
блемите си. 

нужни мерки
Очаква се стрес тестовете 
да повлияят положително 
на инвестиционния кли-
мат. От една страна, те са 
запланувани като много 
по-подробни и стриктни 
инструменти от предишни 
единични опити от минала-
та година. От друга страна, 
според европейските ин-
ституции резултатите ще 
са по-скоро положителни, 
отколкото отрицателни. 
Въпреки това анализатори 
предупреждават, че за да 
има реален ефект от акци-
ята, националните прави-
телства трябва да действат 
бързо при разрешаването 
на откритите проблеми. 
Гърция например вече ра-

боти по узаконяването на 
помощен механизъм за 10 
млрд. EUR заедно с Между-
народния валутен фонд за 
подпомагане на национал-
ните банки при финансови 
затруднения. 

Публичност
Резултатите от проведените 
сценарни тестове поне за 
най-големите европейски 
банки ще бъдат оповестени 
най-вероятно при редовна-
та среща на европейски-
те финансови министри в 
Брюксел на 13 юли, прогно-
зира Reuters. Официално 
регулаторите са обявили 
края на юли като срок за 
публично представяне на 
данните. 

Бюджетните съкращения и 
публикуването на резулта-
тите от стрес тестовете на 
банките са двете основни 
политики, които ще дове-
дат до възстановяване на 
доверието в икономическо-
то бъдеще на еврозоната. 
Тези мерки са за предпо-
читане пред опитите да 
се насърчава растежът с 
помощта на емитирането 
на дълг. Това заяви пре-
зидентът на Европейската 
централна банка Жан-Клод 
Трише. 

За устойчив в дългосро-
чен план растеж е нужно 
да се заздрави доверието, 
а това означава следването 
на балансирана бюджетна 
политика. Публикуването 
на резултатите от стрес тес-
товете е друг важен елемент 
за възстановяване на дове-
рието на пазарите, посочи 
той.

Трише: Бюджетните мерки ще върнат доверието

100
▶ водещи европейски 
банки ще бъдат подложе-
ни на стрес тестове

6
▶ процента е най-ниско-
то допустимо съотно-
шение между същинския 
капитал и активите на 
банките

 Президентът на ев-
ропейската централна 
банка Жан-Клод Трише не 
очаква втори период на 
рецесия в европа

▶
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Предимствата на еврото 
за банковата система у нас

Характерен белег в българската банкова система е, че 
левовият ресурс за кредитиране остава скъп. Това показ-
ват данните на БНБ за лихвената статистика към края на 
март 2010 г., според които ефективната годишна лихва 
по кредити за бизнеса в левове се е увеличила с 0.48%, 
достигайки до 9.56% средно, а в края на юни тя е с около 
1% по-ниска. За страна от ЕС лихвите по кредитите у нас 
са от най-високите. Независимо от месечното нарастване 
като цяло нивото на лихвите за корпоративни клиенти от 
началото на годината (9.46-9.56%) е по-скоро съпостави-

мо с това от края на 2007 г. (9.16%), тъй като през цялата 
2008 и 2009 г. лихвите са били още по-високи - между 10 
и 11% с малки изключения. На практика на годишна база 
има понижение с 1.41% на кредитите в левове. 

Левът е скъп
Левовият ресурс за кредитиране остава по-скъп в срав-
нение с този в евро, тъй като той се набира от местния 
пазар от спестяванията на граждани и фирми, докато 
преди няколко години беше възможно да се ползва ресурс 

и от банките майки. Икономическата ситуация е трудна 
не само за бизнеса, но и за банките. Краткосрочните 
лихви на междубанковия пазар са относително ниски, но 
дългосрочните високи, защото те се влияят най-вече от 
бизнес климата у нас. Известна, но съвсем недостатъчна 
предпоставка за намаляване на лихвите по кредитите е 
нивото на основния лихвен процент (ОЛП), но рисковата 
надбавка по кредитите у нас остава твърде висока. От 1 
юли т.г. ОЛП е 0.18%. 

Йосиф Аврамов, икономист

1.
Улесняване на международните 

разплащания и хармонизация 
на сроковете 

за осъществяването им

При въвеждането на еврото сроковете 
за разплащане в Германия и скандинавските 

страни са около �� дни, 
а в средиземноморските страни � между 

�� и ��� дни. След въвеждането 
му този срок постепенно започва 

да намалява и в страните от Южна Европа. 
На практика се осъществява хармонизация 

на пазара на финансови услуги, 
което ще позволи фирмите у нас 

да се финансират от допълнителни 
финансови инструменти, 

които се предлагат в рамките 
на еврозоната. 

Тези допълнителни улеснения 
ще възникнат и от единната база 

за формиране на котировките и общите 
борсови индекси в евро

3.
Развитие 

на застрахователните пазари

Очаква се да започнат да се предлагат 
нови застрахователни продукти, 

както и банково�застрахователни 
продукти. Ще стане регулярна практика 

кредитите да бъдат застраховани 
срещу различни видове рискове, което 

ще повиши достъпа до тях

4.
Стандартизиране на методите 

за оценка на компаниите

Това е възможно чрез почти повсеместно 
присъждане на кредитен рейтинг, в т.ч. 

и от бъдещата европейска 
агенция за кредитен рейтинг. 

Компания без такъв рейтинг трудно би 
получила голям инвестиционен кредит 

и от българска банка след присъединяването 
ни към еврозоната. Това обстоятелство 

допълнително ще понижи размера 
на лихвата по кредитите и в период 

вероятно между � и �� години той ще се 
доближи до този на останалите страни 

в еврозоната

2.
Предимства за небанковите 

финансови институции

След влизането на България в еврозоната 
се очакват засилени вътреобщностни 

операции и нарастване броя на активните 
публични компании, в т.ч. 

и български банки. Засега само няколко 
от тях се търгуват на Българската 
фондова борса �БФБ�. Известно е, 

че понастоящем са налице голям брой 
неактивни публични компании и дори 
е парадоксално, че някои от тях не са 

се търгували от ���� г. Очакванията са 
окрупняване на пазара, а в рамките 

на ЕС се обсъждат проекти за обединение 
на фондови борси, което ще засегне и БФБ. 

Пазарът ще се универсализира чрез продажба 
на разнообразни видове финансови пакети 

и услуги. Това ще позволи фирмено финансиране 
чрез издаване на значително по�голям 

обем от досегашния корпоративни 
облигации, което в редица случаи е 

по�изгодно от банковото финансиране. 
От друга страна, ще облекчи и банките 

при определяне на кредитния риск 
за фирмите, които кандидатстват за банково 

кредитиране. Очаквам след влизането 
на България в еврозоната да се повиши броят 

на българските компании, които 
може да си позволят поради повишения 

интерес към тях търгуване на своите акции 
на големи световни борси � Ню Йорк, Лондон, 

Франкфурт, Париж, Милано и т.н.

5.
Елиминиране на разходите 

по конвертиране на сделките 
в различни валути при банковите 

транзакции

Това ще доведе до икономия на разходи 
в тази връзка и за банките, свързани 

със заплащане на труда на банковите 
служители, използване на специализиран 
софтуер и т.н., независимо че ще намалеят

 банковите комисиони при обмяната 
на валута. За разлика от повечето държави 

от ЕС България посрещна кризата 
по�подготвена, особено във финансовия 
си сектор, но за съжаление без кой знае 

какви особени възможности
"да омекоти удара". У нас са налице 

малък публичен дълг 
и сравнително големи бюджетни резерви, 

но също функционира системата на 
валутен борд. Запазването 

на борда не позволява икономически волности 
от страна на правителството, което, от една 
страна, е добре, но от друга � му пречи да е 

достатъчно гъвкаво в условията на глобална 
криза. Другите държави от ЕС и САЩ 
планираха големи пакети от стимули 

за икономиките си, така че да задържат 
нивата на безработица и да запазят бизнеса 

жизнеспособен за сметка на увеличаване 
на бюджетните си дефицити, 

но България изобщо пренебрегна реалната 
икономика

7.
Значително по�гъвкаво и по�доходоносно

 управление на валутните резерви 
на България

6.
Лихвите по банковите кредити 

и спредът между лихвите по 
кредитите и по депозитите ще се 

понижат 

Непосредствено след влизането ни 
в еврозоната очаквам понижение 

от ��� пункта �както стана 
в Словакия и в Словения�, което 

ще даде значителен
тласък на българското стопанство. 

Една от най�добрите
страни на въвеждането на еврото 

е намаляването на лихвените проценти 
на банките и увеличаването 

на достъпа до по�дългосрочни кредити

Остава да видим след няколко години, когато България стане част от еврозоната, дали тези предимства ще станат реалност Илюстрация: Вихър Ласков

Понижение на лихвите по кредитите е един от основните плюсове 
след присъединяването към еврозоната
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Започваме пробива на 
тунела под бул. „Малинов”

Арх. трашлиев, кризата 
доведе ли до съкращаване 
на работници и намаля-
ване на заплати в „евро 
Алианс инженеринг” АД?

- Кризата е световен факт 
и не бихме могли катего-
рично да определим сте-
пента на отражение при 
нас. Освен негативите, ко-
ито тя донесе, свързани с 
обороти, печалби и т.н., 
според мен за икономиката 
имаше някои позитивни фа-
кти, свързани с качеството 
на работата и особено с ква-
лификацията на персонала, 
както и с цените на продук-
цията в строителството. 

За наша радост ние не 
съкратихме и не съкраща-
ваме работници, както и не 
намаляваме техните запла-
ти поради повишената ква-
лификация на заетите при 
нас. Част от нашите обекти 
са в чужбина, предимно 
Германия, където работим 
от 20 години, в Испания, 
на чийто пазар сме от 10 
години, и в Гърция сме от 2 
години, където изграждаме 
главно тунели. В момента 
в Германия работим на три 
тунела, в Испания на два 
тунела, в Гърция на два 
тунела. Това е основната 
причина, поради която не 
съкращаваме, а дори назна-
чаваме нови работници.  

има ли разлика по от-
ношение на работата 
по обществени поръчки 
в България и в другите 
държави?

- Може би имате пред-
вид по-старите западни 
демокрации. По принцип 
не би трябвало. Условията 
по търговете в Европей-
ската общност трябва да са 
едни и същи. В България 
обаче все още, ако говорим 
за обществените поръчки 
-  държавни и общински, 
има какво да се желае. Има 
твърде голяма разлика меж-
ду търговете, обявени и 
проведени от метрополи-
тена, и такива от много 
общини. Няма да навлизам 
в подробности, но в тази 
насока има твърде много да 
се работи. Дългосрочната 
ни практика в Германия по-
казва, че администрацията 
там е безкомпромисна, ко-
ето облекчава и дисципли-
нира всички участници в 

▶

▶

процеса. Тъй като ние сме 
все още в условия на пре-
ход, много хора не разбират 
значението на търговете и 
условията по договорите, 
които трябва да спазват 
след това. 

има ли български ком-
пании, които в чужбина 
строят по-качествено, 
отколкото в България?

- През 1991 г., когато изле-
зе спогодба за работа на бъл-
гарски фирми в Германия, 
беше трудно с осигуряване 
на квоти за работници и т.н. 
Оттогава до края на 2000 
г. през този пазар сигурно 
минаха неколкостотин бъл-
гарски фирми. Сега мисля, 
че на германския пазар има 
не повече от 5 български 
строителни фирми, като ние 
сме единствените, които се 
занимават с тунелно строи-
телство. В Германия летвата 
е много висока. 

Остава само този, кой-
то спазва 100% правила-
та. Има много качествени 
български фирми, но за да 
работят в чужбина, трябва 
да се спазват правилата, 
както вече казах. 

имате ли несъбрани взе-
мания от държавата?

- В момента нямаме съ-
ществени вземания от дър-
жавата. Имахме едно по-
голямо вземане от МРРБ, 
около 4 млн. лв. за проекта 
„Укрепване на свлачище 
при дървения мост в ку-
рорта „Св. св. Константин 
и Елена”, Варна”, което 
беше погасено в началото 
на 2010 г. Не са ни правени 
удръжки, тъй като изпъл-
нихме проекта за по-малка 
от договорената сума. 

от Камарата на стро-
ителите твърдят, че 
оперативните програми 
са спасението за инфра-
структурното строител-
ство у нас. така ли е?

- Безспорно такъв тип 
финансиране е добра и въз-
можна алтернатива въобще 
за икономиката на страната, 
в частност за строителната 
индустрия. Аз бих интер-
претирал въпроса. Тъй като 
ние сме пълноправен член 
на ЕС и като сядаме на 
масата на преговорите, не 
трябва да сядаме на края, 

▶

▶

▶

а да си седнем на мястото; 
ако трябва - да избутаме с 
лакти съседите, ако трябва, 
да удряме с юмрук и без да 
се молим на никого, да по-
ставяме категорично усло-
вията си. Да не допускаме 
да бъдем игнорирани по ка-
къвто и да било начин. След 
като си правим вноската в 
Европейския съюз, трябва 
да искаме полагащото се 
- 100%; ако можем да дръ-
пнем още 100% - идеално. 
Нашите минуси вероятно 
са в некачественото пред-
ставяне на исканията ни. 
Ние трябва да създадем 
висококачествена админи-
страция, с много високи 
заплати - 10-15-20 хил. лв., 
тъй като те са хората, които 
ще осигурят финансиране-
то от ЕС. 

„евро Алианс инженеринг” 
АД участва в изграждане-
то на софийското метро. 
Кои участъци строите?

- Участваме в изгражда-
нето и на двата метродиа-
метъра. В първия правим 
метротрасе от „Младост” 
1, където е метростанция 
13, до бул. „Цариградско 
шосе” (метростанция 19). 
Там участваме в Обеди-
нение „Метро Младост”, 
където самостоятелно пра-
вим тунела под магазин 
МЕТРО при станция 19 
(около 400 м) и тунел под 
бул. „Александър Малинов” 
при станция 13 (две тръби 
по 395 м) и изграждаме 
всички шлицово-пилотни 

▶

Има огромна разлика в условията на обществените поръчки, 
обявявани от държавата и от общините

конструкции. 
По втория метродиаме-

тър правим метротрасе от 
Триъгълника до бул. „Черни 
връх”, където изгражда-
ме метростанция 8 (при 
ЦУМ). За този участък сме 
в Обединение „Метро Али-
анс”. При ЦУМ правим и 
тунел със сечение около 
270 кв. м, който няма ана-
лог в Европа. Участваме 
и в обединението „Метро 
Хемус”, като правим учас-
тъка от метростанция 9 до 
метростанция 11 при хотел 
„Кемпински Зографски”. 
Там изграждаме самостоя-
телно шлицово-пилотните 
конструкции и тунел под 
бул. „Черни връх”, който ще 
е дълъг 800 м. 

По отношение работа-
та ви около ЦУМ заради 
археологическите наход-
ки с колко ще се забави 
работата ви?

- Вземаме всички мерки 

▶

да не допуснем никакво за-
бавяне, тъй като най-късно 
през март догодина до ме-
тростанцията ще пристигне 
щитовата машина, която 
копае тунела от гарата към 
бул. „Витоша”. Дотогава 
трябва да сме готови, защо-
то щитовата машина, като 
започне да работи, не може 
да спира. 

Заради находките трасе-
то променя ли се?

- Трасето не се променя. 
Не очаквахме, че ще откри-
ем толкова важни археоло-
гически находки. С оглед 
запазване на археологията 
заедно с Министерството 
на културата и Столичната 
община направихме необ-
ходимото да не се засегнат 
в никаква степен археологи-
ческите находки, при което 
изпълнението на проекта 
значително се усложни. На 
обекта работят археолози от 
различни институции под 

▶

снимка  марина ангелоВа

Визитка
Кой е Валентин 
Трашлиев 

Валентин Трашлиев е 
роден на 30 август 1947 
г. Завършил е Техниче-
ския университет в 
Дрезден (германия) през 
1974 г. със специалност 
архитектура и строи-
телно инженерство. 

работил като проек-
тант в „софпроект” 

▶

▶

- ателиета за изграж-
дане на центъра на 
софия, главен архи-
тект на софийски 
окръг, главен директор 
в мррБ. 

от 1990 г. е  строите-
лен предприемач. арх. 
Трашлиев е мажорита-
рен акционер в „евро 
алианс инженеринг” аД 
и изпълнителен дирек-
тор на дружествата в 
икономическата група 
„евро алианс”. 

▶

ръководството на Министер-
ството на културата. Ние сме 
предоставили 80 работници, 
които да им помагат. 100% 
от нещата, които са наме-
рени, се запазват. Една част 
се пренасят на територията 
на район „Кремиковци” и се 
експонират там. Това, което 
засяга времето на Римска-
та империя, си остава на 
място. Под Ларгото и над 
метростанция 8 се планира 
находките да бъдат запазени 
и достъпни за всички. Архе-
ологията се сравнява с тази 
от Рим и Картаген. Наскоро 
бях в Тунис и находките в 
Картаген по никакъв начин 
не превъзхождат тези при 
нашия обект.

Средно колко работници 
има на обектите на ме-
трото?

- На всички подобекти по 
метрото работят средноме-
сечно 130-150 души. 

Кога ще започне изграж-
дането на тунела под „Ал. 
Малинов”?

- Той е част от първия ме-
тродиаметър и е продълже-
нието от пазара на „Мла-
дост” 1 към „Цариградско 
шосе”. Завършва със стан-
ция 19 до „Международния 
изложбен център” с обща 
дължина на метродиаметъра 
2.7 км. По договор цялата 
отсечка трябва да е готова 
в края на 2012 г. На 8 юли 
в 12.30 ч започва пробивът 
на тунела. 

Красимира Янева

▶

▶

Интервю Арх. Валентин Трашлиев, изпълнителен директор на „Евро Алианс Инженеринг” АД
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В „Младост”, „Надеж-
да” 1, „Люлин” 3 це-
ните имат лек ръст за 
последните 6 месеца

Двустайните апартаменти в 
София, които традиционно 
са най-търсени, са продъл-
жили да поевтиняват през 
първите шест месеца на го-
дината. Това показва справ-
ка на портала imoti.net. 

Поевтиняване
Най-голям спад в офертни-
те цени има в „Стрелбище”. 
Там от декември м.г. до края 
на юни цените са паднали 
от 1209 на 739 EUR/кв. м, а 
това са 38.8%. 

Престижният район „Из-
ток” е на второ място по 
поевтиняване. Средните 
офертни цени са паднали с 
317 EUR/кв. м и са стигна-
ли 1175 EUR/кв. м (спад с 
21.2%). В друг от предпочи-
таните столични квартали 
- „Гео Милев” двустайните 
са поевтинели с 16.14%, 
като средната цена, опреде-
лена от продавачите, е 888 
EUR/кв. м. Цените на този 
тип жилища в „Иван Вазов” 
и „Бели брези” са падна-
ли с около 14%, а в „Гоце 
Делчев” с близо 11 на сто. 

Интересен факт е, че в кв. 
„Иван Вазов” има само 10 
обяви за тухлени двустайни 
апартаменти, като за тях 
средната цена към 1 юли е 
1367 EUR/кв. м.

Ръст
През първото тримесечие 
на годината спрямо послед-
ното на миналата цените на 
жилищата в София в някои 
райони се задържаха или 
дори отбелязаха лек ръст. С 
46 EUR/кв. м са поскъпнали 
двустайните апартаменти в 
„Надежда” 1, като средната 
цена, определена от прода-
вачите, е достигнала през 
юни 712 EUR/кв. м. С 38 
EUR/кв. м са поскъпнали 
двустайните в „Младост” 
1, като предлаганата цена е 

Двустайните в престижните райони  
на София са поевтинели с до 38%

Район	 17.12.2009	г.	 15.03.2010	г.	 28.06.2010	г.
Бели брези 1040 957 895
Борово 925 896 907
Гео Милев 1059 1026 888
Гоце Делчев 939 849 838
Дружба 1 699 743 732
Дървеница 868 911 874
Зона Б18 905 875 910
Зона Б5 952 897 882
Иван Вазов 1545 1430 1326
Изгрев 1097 1047 1021
Изток 1492 1459 1175
Красна поляна 798 830 734
Люлин 1 684 644 658
Люлин 3 649 776 731
Младост 1 885 897 923
Младост 4 856 867 747
Надежда 1 666 630 712
Стрелбище 1209 1134 992
Суха река 760 761 739
Хаджи Димитър 706 697 657

▶ Цени на оферти „продава” за 
двустайни апартаменти в София  
(в EUR)

Източник: imoti.net

Все повече  
магазини ще са без 
наематели

Свободните търговски пло-
щи в моловете нараснаха 
драстично, като надхвърлиха 
160 хил. кв. м, или 18%, а в 
София се запазиха в рамките 
на 6%. Това пише в анализ на 
консултантската компания 
MBL. Най-тежко е състоя-
нието на пазара в Пловдив 
и Варна. Там нивото на сво-
бодни търговски площи е 
съответно 47 и 29%. 

отлагане
Освен това в морската сто-
лица и в Пловдив беше 
отложен и пусковият срок 
на проекти, които все още 
се борят за привличането на 
достатъчен брой търговци 
и достигането на доста-
тъчно наематели. Много 
търговски вериги обаче не 
планират отваряне на ма-
газини извън София, а така 
задачата на инвеститорите 
става още по-трудна. 

Прогноза
„Нашето очакване е про-
центът на свободни площи 
да се повиши до края на 
годината, тъй като някои 
търговци вече започнаха да 
оптимизират своята мре-
жа от магазини и затварят 
обекти, които оперират на 
загуба. Освен това очаква се 
и официалното откриване 
на нови търговски центрове 

6% от площите в софийските 
молове са празни

Най-скъпи-
те апарта-

менти за продан 
са в кв. „Изток” 
- с цена от  
204 000 EUR, и 
на ул. „Събор-
на”, офериран  
за 220 000 EUR

885 EUR/кв. м. В „Дружба” 
1 цените също имат лек 
ръст, като през миналия 
месец са достигнали 732 
EUR/кв. м. „Дружба” 1 и 
2, както и „Мусагеница” 
през последните месеци 
са по-предпочитани от ку-
пувачите, защото имат до-
бри транспортни връзки, 
а цените на жилищата там 
са по-ниски в сравнение 
с „Младост” или южните 
райони. 
В портала са публикува-
ни 38 обяви за тухлени 
двустайни апартаменти в 
„Младост” 4. Средната им 
цена е 761 EUR на кв. м, а 
общо в този район се пред-
лагат 62 двустайни апарта-
мента със средна цена от 
769 EUR на кв. м.

По градове
Общо в портала imoti.net 
има 1374 оферти за тухлени 
двустайни апартаменти със 
средна цена от 884 EUR 
на кв. м. За сравнение в 
Пловдив се предлагат 160 
двустайни апартамента от 
този тип със средна цена 
от 640 EUR на кв. м, а във 
Варна - 242 апартамента 
на средна цена от 793 EUR 
на кв. м. 

Всички двустайни, които 
се продават в София (панел, 
тухла и ЕПК) през портала, 
са над 2100. 

Скъпотия
Повече от 220 двустайни 
апартамента в София се 
предлагат на цени от 80 до 
200 000 EUR. 

Най-скъпите тухлени дву-
стайни апартаменти, обяве-
ни в момента за продажба 
в София, са два - единият в 
кв. „Изток” от 93 кв. м стру-
ва 204 000 EUR, а другият 
е на ул. „Съборна” с площ 
от 74 кв. м, офериран за  
220 000 EUR. 

Красимира Янева

в страната с площ от 148 
хил. кв. м, които едва ли 
ще отворят пълни, имайки 
предвид съществуващата 
пазарна обстановка”, се каз-
ва в анализа.

Статистика
С отварянето на послед-
ния търговски център в 
София - The Mall, търгов-
ските площи в столицата 
достигнаха около 211 000 
кв. м. Отвориха врати и два 
големи търговски центъра 
- „Гранд мол” във Варна 
и „Галерия” в Пловдив, с 
което съществуващите пло-
щи в търговските центро-
ве в България достигнаха  
507 000 кв. м. Ръстът е над 
45% в сравнение само с ми-
налото тримесечие. Тогава 
търговските площи бяха 

348 000 кв. м. 

Строежи
Общо 15 търговски цен-
търа с обща квадратура от 
362 000 кв. м са в процес 
на изграждане, въпреки 
че завършването на част 
от тях е отложено, за да 
се избегнат неблагопри-
ятните пазарни условия, 
липсата на наематели и 
кредитиране. 

В идейна фаза са проекти 
с обща площ от 1 125 000 
кв. м. „Голяма част от тях 
никога няма да бъдат за-
вършени поради липсата 
на икономическа обоснов-
ка, водеща до липса на 
банково финансиране и 
интерес от страна на нае-
мателите”, пише в анализа 
на MBL.

▶220 двустайни апартамента в София се предлагат на цени от 80 до 200 хил. EUR
 Снимка марина ангелоВа

▶ малко търговски вериги планират разширяване на 
дейността си през тази година   Снимка емилия коСтадиноВа
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Госпожо Василева, в 
средата на юни TV 7 
стартира с изцяло обно-
вена програмна схема. 
Какво ще предложи нови-
ят формат на телевизи-
ята на зрителите?

- Изцяло е сменена ви-
зията, опитахме се да се 
препозиционираме към по-
широка аудитория от тази, 
която беше преди. Стараем 
се да бъдем с модерна визия, 
с нов подход към самите 
предавания. Ще предложим 
на зрителя нови предавания, 
обновен сутрешен блок. Из-
цяло са обновени новинар-
ските емисии - с двойка 
водещи, акцентът ще бъде 
насочен към обикновения 
човек. Като цяло новините 
ще предлагат много повече 
динамика отпреди. Журна-
листите ни все още преми-
нават през специално обуче-
ние с американски лектори, 
за да подобрим още повече 
качеството на работата. 

Заложихме на нови и 
доста провокативни преда-
вания. Към момента има-
ме 7 нови продукции. Те 
са насочени към градска 
аудитория във възрастова 
граница от 18 до 49 години. 
Публицистичните предава-
ния ще бъдат представени 
през по-младежки поглед 
- провокативен и развлека-
телен. Вярвам, че по този 
начин ще привлечем мла-
дата аудитория. 

Обичайно телевизиите 
тръгват обновени от 
есента, а вие правите 
ребранда на телевизия-
та в много необичаен мо-
мент - през лятото. да 
очакваме ли нови неща 
от есента в TV 7?

- Процесът в никакъв слу-
чай не е завършил, тепърва 
ни предстои много работа. 
За момента поставихме ос-
новата, но имаме да над-
граждаме много. Разбира 
се, оставихме нови неща за 
есента - ще има нови игри, 
сутрешен блок през уикен-

▶

▶

да. Предвиждаме по-голям 
проект - сериал, ситуацион-
на комедия за прайм тайма, 
работата по която ще започ-
не до края на годината.  

за какъв пазарен дял ще 
се бори TV 7?

- Бихме искали да се наре-
дим в първата четворка на 
ефирните телевизии - това 
е целта ни, но знаем, че това 
ще отнеме време. Има да се 
извърви доста път, в момен-
та TV 7 в никакъв случай 
не се намира сред най-гле-
даните телевизии съгласно 
рейтинговите измервания, 
които получаваме, но това е 
началото. Сега е летен пери-
од - аудиторията е по-ниска, 
в момента тече и светов-
но първенство по футбол. 
Това беше и причината да 
не направим по-сериозна 
промоционална кампания 
за този ребранд. Дадохме си 
малко време, за да изчистим 
техническите и съдържател-
ните проблеми, трябва да 
се види къде може да има 
евентуални грешки. Лятото 
ще е периодът, в който ще 
изчистим всички възможни 
проблеми, и по-голямата 
кампания ще направим през 
септември, когато ще пока-
жем още нови неща. 

Как ще се развива сай-
тът на TV 7?

- С новия облик на теле-
визията съвсем естествено 
е и сайтът да се развие. За 
последно той беше обно-
вен преди няколко месеца. 
Сега се работи по негово-
то доусъвършенстване. Ще 
пускаме предаванията в 
тяхната цялост с едносед-
мичен прозорец след из-
лъчването в ефира на TV 
7, отделно ще се публикува 
цялата информация от но-
вините и времето. Смятаме 
да закупим програми и да 
осигурим възможност за 
тяхното видеоизлъчване в 
интернет. Екипите, които 
правят предаванията, са 
млади и уебпространството 

▶

▶

е посоката, в която всички 
са обърнали поглед.  

имате съвсем нови 
студиа. Разкажете какво 
представлява новата 
техническа база на  те-
левизията?

- През последните ня-
колко месеца направихме 
изцяло нов технически 
проект. Преместихме се в 
нова сграда, подобрихме 
всички наши технически и 
софтуерни възможности и 
направихме сериозна ин-
вестиция в модерни студиа. 
Смятам, че в момента има-
ме едни от най-хубавите 
студиа. 

Направихме много сери-
озна инвестиция в техника, 
която може да се види и 
по самите декори - те са 
модерни, големи, студиата 
са с възможност да поберат 
много публика. Техниката, 
с която работим, е с цифро-
ва възможност, а това ни 
прави готови да преминем 
към цифрово излъчване. 

Какъв акцент ще пос-
тавите на новините, за 
да ги направите по-гле-
дани и предпочитани?

- Ще се придържаме към 
принципите на новините 
- първа новина да е тази, 
която касае най-голямата 
част от населението. Има-
ме доста повече междуна-
родни новини със силен 
международен екип. Ще 
правим сериозни новини, 
които са отнесени към ак-
тивната част от население-
то на България. 

Как ще се развива 
спортното съдържание 
на телевизията?

- TV 7 държеше доста 
спортни права. Моето лич-
но мнение е, че за да се под-
държа един спортен канал, 
той трябва да се издържа не 
само от реклама, а предим-
но от разпространение. За 
съжаление в България този 
пазар се разви по един не 

▶

▶

▶

Унгария
Радио 1 ще заведе 
петима  
на Формула 1
Петима радиофенове спече-
лиха пътуване до Унгария, 
където на 1 август ще се 
проведе поредният кръг от 
ралишампионата на Форму-
ла 1. Те си извоюваха тази 
привилегия с много слу-

шане на Радио 1 и Радио 
1 Рок. 
За почти месец в ефира на 
двете радиостанции наред 
с характерните за тях кла-
сически парчета прозву-
чаваше и рев на състеза-
телен болид. Всеки, който 
го чуеше, трябваше да се 
регистрира за играта, като 
прати мейл в точния час на 
пускането на сигнала. След 
края на играта се оказа, че 

повече от 7000 слушатели 
не просто са чули рева на 
болида, но и са успели да 
пратят съобщение в точния 
час. Наградата за победи-
телите включва билет за 
тренировките и състезани-
ето от Формула 1  на пис-
тата Хунгароринг. Пътува-
нето и престоят в четириз-
везден хотел в Будапеща 
също ще са безплатни за 
късметлиите.

особено добър начин за са-
мите нишови канали - мно-
го са трудни преговорите с 
кабелните оператори, ли-
цензните права, които те за-
плащат, са доста ниски и не 
предполагат възможността 
да се прави самостоятелен 
спортен канал, който е само 
за България. Затова беше 
правилно TV 7 да преуста-
нови излъчването на Sport 
7. Моето решение беше да 
запазим единствено правата 
на Формула 1. Купуването 
на повече спортно съдържа-
ние означава задължително 
да има и допълнителни ка-
нали, по които да може да 
се излъчват дълги спорт-
ни предавания. Смятам, че 
тази ниша на българския 
пазар се насити и за мо-
мента няма смисъл и ние 
да се развиваме в същата 
посока.

Правите инвестиция 
в условията на иконо-
мическа криза. на каква 
стойност е и как намери-
хте пари за нея?

- В момента инвестицията 
е над 4 млн. EUR. Средства-
та дойдоха от австрийския 
фонд (бел.ред. „България 
медия холдингс GMBH”), 
който е собственик на те-
левизията. Както знаете, 
той е специално създаден 
с инвестиционна цел в об-
ластта на медиите. 

Банкерът Цветан 
Василев има ли участие 
в собствеността и 
управлението на теле-
визията?

- Категорично не. Цветан 
Василев е бил единстве-
но финансов консултант 
по сформирането на този 
фонд.

bTV и нова телевизия 
станаха част от семей-
ствата на големи ме-
дийни компании. Можем 
ли да очакваме, че след 
ребранда TV 7 ще бъде 
продадена и за колко?

- Вероятно да. Ако наис-
тина телевизията се разви-
ва добре в следващите 4 
години, това е една реална 
възможност. Мисля, че до-
брото развитие на телеви-

▶

▶

▶

Визитка
Коя е Светлана 
Василева 

Светлана Василева е 
изпълнителен директор 
на телевизия TV 7. Преди 
да оглави наскоро обнове-
ната телевизия, е упра-
вител на „Триада комюни-
кейшънс” - представител 
на CNN International, TNT, 
Cartoon Network. До 2005 
г. Василева беше управля-
ващ директор на Balkan 
News Corporation, която 
притежаваше bTV, след 
което в продължение 
на четири години ръко-
води каналите Foxlife и 
Foxcrime. От октомври 
2009 г. Василева поема 
управлението на TV 7 и 
под нейно ръководство 
стартира обновяването 
и репозиционирането на 
медията.

Родена на 18 август 
1964 г. 

Образование: ВТУ „Св. 
св. Кирил и Методий” - 
руска филология

СУ „Климент Охридски” - 
английска филология

▶

▶

▶

▶

зията може да привлече 
някоя голяма медийна ком-
пания като стратегически 
инвеститор. Цената, на 
която би се продала една 

телевизия, зависи от това 
до каква степен тя е успяла 
да изгради определена ау-
дитория и какъв дял от нея 
притежава. Много важни 
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Маратон
Цял месец Кайли 
Миноуг на 
честотата на FM+
Парчета на 
австралийската 
поп икона Кайли 
Миноуг ще звучат 
през целия юли на 
честотата на Радио 
FM+. Заради звездата 

медията ще промени 
традиционната 
си програмна 
схема и всички 
предавания и игри по 
радиостанцията ще 
бъдат посветени на 
Кайли Миноуг. Всички 
награди от парфюмите 
до дисковете, които ще 
се раздават в игрите на 
FM+, ще бъдат с името 
на певицата.

Конкурси
IPRA раздаде 
наградите Golden 
World Awards 
Международната асоциа-
ция по PR (IPRA) награди  
22 компании в ежегод-
ния конкурс Golden World 
Awards 2010 г. Отличи-
ята се връчват за  про-
фесионализъм в сферата 

на връзките с обществе-
ността. При номинира-
нето и награждаването 
на кандидатите изпъкна 
икономическият кон-
текст, който беляза силно 
2009 г. Сред наградените 
са Edelman, Inhouse, The 
Practice и др. В наградите 
участваха 110 финалисти 
и общо 352 участници от 
42 държави.„И тази годи-
на професията пъблик 

рилейшънс демонстрира 
динамиката, която при-
тежава, като я разкри в 
ролята си на ръководен 
източник за усъвършенст-
ване представянето както 
на бизнеса, така и на 
обществени институции и 
неправителствени органи-
зации в една много труд-
на среда”, каза Жан Пиер 
Бодуан, председател на 
журито. 

Държавни мъже на разпит  
в „Код: Криминално”
PRO.BG и bTV правят 
съвместно предаване 
за разследваща журна-
листика

Директорът на Агенция 
„Митници” Ваньо Танов 
ще види в ефир как негов 
подчинен участва в  ефек-
тивни схеми за контрабанда 
на цигари. Танев не просто 
ще наблюдава измамата, но 
ще трябва да отговоря на 
неудобни въпроси, свързани 
със случая тази вечер в но-
вото предаване на PRO.BG и 
bTV „Код: Криминално”.

съвестно предаване
Журналистите от редакции-
те на новините на двете вече 
братски телевизии от семей-
ството на СМЕ  обединиха 
усилия в реализирането на 
предаване за сериозни кри-
минални разследвания. То 
е едно от малкото подобни 
в българския ефир. Идеята 
им е не просто да показват 
случаи, разкрити от МВР, 
а по сигнали на зрители да 

правят свои собствени про-
учвания. Така журналисти-
те влизат в опасна задочна 
битка със следователите кой 
е по-добър в разкриването на 
престъпления. 

„Ще има разследвания 
и репортажи, но не всеки 
ден. Най-важното е, че 
ще има много картина”, 
казва водещата на „Код: 
Криминално” Мая Коста-
динова, която от 7 години 
се занимава с криминална 
журналистика. Разслед-
ванията ще бъдат дело на 
сборен екип от криминал-
ните репортери на двете 
телевизии Миролюба Бе-
натова, Канна Рачева, Асен 
Иванов, Мая Костадинова, 
Румяна Попова, Марие-
та Николаева и Димитър 
Стоянов.  

„Процесът на интеграция 
между двете медии върви 
успешно и се радваме, че 
вече можем да представим 
на аудиторията общ про-
ект на двата новинарски 
екипа”, каза Люба Ризо-
ва, която вече е директор 

 Кайли миноуг▶

на „Новини и актуални 
предавания” на bTV и на 
PRO.BG.

дебют
Дебютът на предаване-
то беше вчера, когато на 
горещия стол в студиото 
седна вътрешният минис-
тър Цветан Цветанов. Той 
изгледа с интерес първата 
част на разследването на 
контрабанда на цигари. За 
да се добере до нужната 
информация, авторката на 
репортажа Мариета Нико-
лаева е използвала скрити 
камери.

забравени досиета
В предаването ще бъдат раз-
глеждани и редица „забраве-
ни досиета”. Първият случай, 
който екипът ще припомни, 
е от 80-те години. Тогава не-
винен мъж  лежи в затвора 
за убийството на жена си, 
докато истинският убиец се 
е разхождал на свобода. Впо-
следствие той се оказва сери-
ен изнасилвач, който убива 
още три жени. След този 
случай съдебната система у 
нас се променя - следствието 
се отделя от МВР и проку-
ратурата.

елена Петкова

Минчо Празников  
отново в ефир
Телевизиите напоследък 
залагат все повече на прог-
нозата на времето като си-
гурно оръжие за привлича-
не на зрителския интерес. 
След ребранда си и TV 7 се 
включва в метеорологичния 
сблъсък на телевизиите. 

стари муцуни
Докато bTV залага на ат-
рактивния импровизатор 
Емил Чолаков, а Нова те-
левизия акцентира на кра-
сиви говорителки с къси 
полички, TV 7 ще извади 
от прахта позабравените 
лица на Минчо Празников 
и Иво Андреев. Третото 
лице на времето в медията 
ще е Стоян Янков, който 
ще поеме прогнозата в су-
трешния блок и в обедната 
емисия новини.

нова технология
Войната за времето меж-
ду телевизиите вече ще се 
води и на ниво иновативна 
за България технология. 
Повечето медии представят 
прогнозата предимно на 
виртуални карти на Европа 
и страната. Вместо на до 
болка познатия блубокс, 
TV 7 ще заложи на  сензо-
рен екран, чрез който раз-
личните карти ще може 

мая Костадинова, която от 7 години се занимава с 
криминална журналистика, ще води „Код: Криминално”
▶

да се сменят само с едно 
докосване. Освен водещ 
Иво Андреев ще поеме и 
ролята на изпълнителен 
продуцент на метеороло-
гичните прогнози.

„Прогнозата за времето е 
изключително важен еле-
мент в програмата на теле-
визията и вълнува голяма 
част от зрителите. Ето защо 
сме подходили професио-
нално към нея и залагаме 
на добре подготвени синоп-
тици, които да представят 
по-детайлна метеорологич-
на информация”, казва  из-
пълнителният директор на 
TV 7 Светлана Василева.

са финансовите резултати 
на самата медия - с каква 
печалба се е движила през 
последните години. 

Смятам, че покупки за 

такива суми, каквито на-
блюдавахме през послед-
ните години в България, не 
може да се преповторят. 

елина Пулчева

Снимка  

Емилия коСтадиноВа



Рискове 
Евро 2012  
извън еврозоната
И ако надеждите за ман-
дата на Коморовски не се 
оправдаят, походът към 
еврозоната ще си остане 
бягане с препятствия. 2012 
можеше да е двойно евро-
пейска година за Полша. 
Освен съвместен домакин с 
Украйна на 14-ото европей-
ско футболно първенство 

страната можеше да стане и 
поредният член в монетар-
ния клуб в Европа. Но изду-
тият бюджет на досегаш-
ното правителство напра-
ви плановете за 2012 г. да 
изглеждат като сън наяве и 
тихомълком измести датата 
поне 3 години напред. Дото-
гава Полша ще има шанс да 
си върне „изритването” от 
еврозоната на западните си 
съседки или поне на фут-
болните им клубове. 
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„Тази вечер ще отворим малка бутилка с шампанско, а утре вечер - голяма.” С тези думи 
кандидатът за президент на Полша от либералната партия „Гражданска платформа” 
Бронислав Коморовски изрази в неделя типичния си умерен оптимизъм за изборните 
резултати. С преднината от над 5% пред конкурента си Ярослав Качински от дясната 
партия „Право и справедливост” Коморовски вече няма нужда от прекалена предпазли-
вост. Пробизнес ориентираният кандидат успя да събере 52.63% от вота срещу 47.37% 
за Качински при 95% преброени бюлетини. Политическите си предпочитания изразиха 
16.59 млн. поляци, или 55.3% от 30 млн., имащи право на глас. 

Полша не вярва на сълзи
За съжаление на Качински сянката на скорошната национална трагедия не успя да 
превърне президентския избор в прогнозирания от мнозина „вот на състрадание”. 
„Демокрацията победи. Нашата собствена полска демокрация победи,” побърза да 
заключи Коморовски, давайки глас на положителните настроения, обхванали за-
падните партньори на държавата. Някак по-раздвоена е самата Полша, която лесно 
беше спечелена от мъченическия ореол на кампанията на Качински. Братът близнак 
на загиналия на 10 април т.г. при самолетна катастрофа край руския град Смоленск 
полски президент Лех Качински запази печалния образ, спечелил му симпатиите 
на много избиратели през изминалите месеци. Поздравявайки своя опонент, той 
изрази благодарност към подкрепилите го в трудния момент поляци и според някои 
анализатори вече е започнал подготовката по кандидатурата си за наближаващите 
парламентарни избори. 

Хармония
Поне дотогава обаче Полша най-после ще се радва на политическата стабилност, от 
която се нуждае, за да проведе необходимите й фискални реформи. Рядко се случва 
президентът и премиерът на страната да споделят партийна принадлежност. След 
победата на Коморовски обаче това се променя - от ЕС се надяват, че ключовата 
в проевропейската и пробизнес ориентирана партия на премиера Доналд Туск 
президентска фигура ще започне най-после бързо да пропуска законодателните 
реформи на своя колега. 

ръст по време на дефицит
А Полша има нужда от реформи. Макар да излезе като един-
ствената държава членка на съюза, отбелязала ръст по време на 
световната криза, бюджетният дефицит на страната стъпка по 
стъпка сбъдва мрачните прогнози на регулаторните институции. 
Европейската комисия вече предупреди Полша за надуващия се 
поради развързаното държавно харчене дефицит от 6.4% за 2009 
г. - над 2 пъти повече от прага от 3% за влизането в еврозоната. 
Според прогнозни изчисления показателят ще нарасне до 7.5% 
в края на т.г., отреждайки на Полша третата позиция сред 10-те 
източноевропейски членки на ЕС в дефицитната надпревара.

марина Узунова

Сянката на скорошната национална 
трагедия не успя да превърне 
президентския избор в прогнозирания 
от мнозина „вот на състрадание”

Оптимизмът надделя над 
състраданието в Полша

Вярвам, че поляците за-
служават един петгодишен 

мирен период. След това ще можем 
да строим пътища и да осигурим 
евросредства за земеделието

Цитат

 бронислав Коморовски, президент на Полша 
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